
معاون پیشگیری و کاهش خطر سازمان مدیریت بحران تهران 
گفت: در تهران ۱۶ هزار ساختمان بلند ساخته شده است که 
بررسی ایمنی آنها آغاز شده است و تاکنون از ۶۰۷۳ ساختمان 
بازدید شده است. اسماعیل سلیمی در گفت وگو با ایسنا درباره 
نوع ســاختمان ها در مباحث ایمنی، گفت: در کل ما دو نوع 
ساختمان در شهر داریم نوع اول ساختمان های مهم هستند 
که به ساختمان هایی گفته می شود که کارکرد یک شهر به آنها 
وابسته است مانند بیمارستان ها و نوع دوم ساختمان ها نیز  
ساختمان های متداول شهر شامل مسکونی و اداری هستند. اگر 
یک ساختمان مسکونی در یک محل فرو ریزد ساختمان بغلی 
هیچ مشکلی نخواهد داشت اما اگر در بیمارستان مشکلی ایجاد 

شود؛ کل شهر تحت تاثیر قرار می گیرد.
وی با اشاره به بررسی ساختمان ها از نظر ایمنی، اظهار کرد: 
در بررسی ساختمان ها در حوزه زلزله، دو فاکتور بسیار اهمیت 
دارد که یکی از این فاکتورها، ارتفاع و بلندی ساختمان و دیگری 
جمعیتی است که می تواند در یک زمان واحد در خود جای دهد 

که معمولا ۳۰۰ نفر را در نظر می گیریم.
وی افزود: ساختمان های بلند هم آسیب بیشتری به اطراف خود 
می زنند و هم تعداد افراد بیشتری را در خود جای می دهند که 
ممکن است تعداد مجروحین و کشته ها را بیشتر کنند. به گفته 
معاون پیشگیری و کاهش خطر سازمان مدیریت بحران تهران، 
درباره حوادث آتش سوزی نیز ادامه داد: در مسائل مربوط به 
حریق نیز مسئله جمعیت حائز اهمیت است؛ زیرا برای خروج 

افراد از محل باید راهروهایی تعبیه شده باشد که ظرفیت بالایی 
داشته باشد.

سلیمی اظهار کرد: ما ایمن سازی و مقاوم سازی ساختمان ها 
را آغاز کرده ایم اما دو مشکل بر سر راه داشتیم. در ابتدا هر نهاد 
روش خود را داشت که با سایرین متفاوت بود. همچنین تعداد 
دقیق و موقعیت ساختمان های بلند و مهم مشخص نبود که ما 
این مشکلات را حل کردیم. وی با اشاره به برنامه ریزی و اقدامات 
صورت گرفته برای ایمن سازی ساختمان ها گفت: در ابتدا ۱۶ 
هزار ساختمان بلند در شهر شناسایی کردیم و اطلاعاتشان را 
ثبت کردیم. بانک اطلاعاتی ایجاد شد و تا سال آینده با ثبت همه 

ساختمان ها این بانک اطلاعاتی تکمیل می شود.
ســلیمی افزود: همچنین برای اطلاعات دقیق تر، ســامانه 
دیگری ایجاد کردیم که به اصطلاح اطلاعات شناسنامه فنی 
ساختمان نیز جمع آوری شود. این اطلاعات شامل نقشه ها و 
پروانه ساخت، گزارشات مهندس ناظر از کیفیت اجرا، گزارش 
مقاومت مصالح و خاک، رای های ماده ۱۰۰ و... هستند. جمع 
آوری این اطلاعات هم برای ما در مدیریت بحران اهمیت دارد 
که به کارشناسان در انجام وظیفه کمک می کند. همچنین پس 
از بازدید نیز چک لیست هایی در ستاد تهران مصوب شد تا بر 

اساس قوانین با ساختمان ها و مالکان آنها رفتار شود.
وی ادامه داد: ما با ۹ دستگاه توافق کردیم که بازدیدها را تیم 
های مختلف انجام دهند و سپس ارزیابی توسط متخصصان 
این حوزه انجام می شــود که کدام ساختمان ها چه نوع نمره 

ارزیابی دریافت می کنند. به گفته معاون پیشگیری و کاهش 
خطر سازمان مدیریت بحران تهران با اشــاره به اینکه برای 
ارزیابی ســاختمان ها از حروف انگلیسی استفاده می کنیم؛ 
گفت: ساختمان ها با نمره ارزیابی A، ساختمان هایی هستند 
که از سال ۹۴ به بعد احداث شده اند زیرا در این سال ما ابلاغ 
ویرایش چهارم آئین نامه ۲۸۰۰  را که ایمن سازی ساختمان 
ها در برابر زلزله در زمان طراحی اســت را داشتیم. درباره این 
ساختمان ها نگرانی زیادی نداریم مگر اینکه مشکل خاصی 
برای آنها مشــهود باشد یا نقشــه با اجرا تفاوت داشته باشد.
البته این ساختمان ها، ایمن مشروط هستند زیرا باید مدارک 
 و نقشــه ها و .. موجود باشــد و در بازدید حضوری مشکلی

 گزارش نشود.
سلیمی گفت: ساختمان های B، ساختمان هایی هستند که 
قبل از سال ۹۴ ساخته شده اند و اختلاف بین ساخت با نقشه 
دارند. ما محاسبات ریز این ساختمان ها را کاملا بررسی کرده و 
بازدید حضوری نیز انجام می دهیم. اگر مدارک این ساختمان 
ها کامل بود و مشکلی وجود نداشت در گروه B باقی می مانند 

در غیر اینصورت در گروه C جای گرفته می شوند.
به گفته معاون پیشــگیری و کاهش خطر سازمان مدیریت 
بحران تهران، ساختمان های گروه C، ساختمان هایی هستند 
که در بازدیدهای ما موارد ناایمنی بسیاری در آنها مشاهده شده 
است. بعنوان مثال بررسی می کنیم آیا این ساختمان در زمان 
زلزله سرپا می ماند و اینکه آیا مرکز ثقل ساختمان درست است 

که بار و وزن خود را نگه دارد؟ فراموش نکنیم که ســاختمان 
متروپل که خودش فروریخت مشکل ثقل داشت و زلزله ای 
رخ نداده بود. همچنین هر ساختمان نیازمند برخی دیوارکشی 
ها و رعایت اصول خاصی است که در زمان زلزله، سرپا بماند. 
پس از این ارزیابی های کیفی، ما وارد مرحله کمی می شویم. 
به عنوان مثال مقاومت مصالح و ســایر معیارهای سازه ای را 

بررسی می کنیم.
وی اظهار کرد: ساختمان های گروه D، ساختمان هایی هستند 
که هم خطر زیادی در برابری ثقلی دارند و هم در وقوع زلزله ها 
آوار شدید خواهند داشت. اقدام متناسب برای این ساختمان ها 
توسط ما این است که نامه ممانعت از بهره برداری صادر کنیم و 
باید در جهت تخریب و نوسازی اقدام شود. در این میان عده ای 
می گویند این ساختمان ها ارزش اجدادی دارند یا جزء میراث 
فرهنگی هستند و نمی توان آنها را تخریب کرد؛ در پاسخ باید 
گفت از نظر مهندسی امکان مقاوم ســازی آنها وجود دارد اما 

هزینه های آن بسیار بالاست.
سلیمی گفت: از مجموع ۱۶ هزار ساختمان بلند، تاکنون ۶۰۷۳ 
مورد را بازدید کرده ایم که ۴۵۲۰ ساختمان اعلام نظر شده 
اند. معاون پیشگیری و کاهش خطر سازمان مدیریت بحران 
تهران در خاتمه درباره اهمیت بیمارســتان ها نیز اظهار کرد: 
ما اولویت بازدیدهای ایمنی را خود بیمارستان ها قرار داده ایم 
و از همکاران خواسته ام تا ارزیابی این مراکز تمام نشده سراغ 

ساختمان دیگری نرود.

رئیس اداره بیمه بیکاری و تعهدات کوتاه مدت سازمان 
تأمین اجتماعی از پرداخت ۷۱۱ میلیــارد تومان طی 
۶ ماه اول ســال جاری در قالــب »کمک هزینه ازدواج« 
به بیمه شدگان مشــمول خبر داد. امیرعباس قدرتی در 
گفت وگو با ایسنا، با اشاره به هدیه ازدواج به بیمه شدگان 
اجباری سازمان تأمین اجتماعی، اظهار کرد: کمک هزینه 

ازدواج به عنوان یکی از حمایت  های موضوع ماده ۳ قانون 
تأمین اجتماعی اســت و ســازمان تامین اجتماعی به 
استناد ماده ۸۵ قانون مذکور، به بیمه شدگان زن یا مرد 
که برای اولین بار ازدواج می کنند و دارای شرایط قانونی 
لازم هستند، مبلغی معادل یک ماه متوسط حقوق یا مزد 
بیمه شده به عنوان کمک ازدواج پرداخت می کند.وی در 

تشریح شرایط بیمه شده برای دریافت کمک هزینه ازدواج، 
گفت: دریافت کننده در صورتی می تواند این کمک هزینه را 
دریافت کند که ازدواج اول بیمه شده باشد، در تاریخ ازدواج 
رابطه استخدامی بیمه شده با کارفرما قطع نشده باشد، 
بیمه شده باید طی پنج سال قبل از تاریخ ازدواج حداقل 

۷۲۰ روز سابقه کار و پرداخت حق بیمه داشته باشد.

بررسی ایمنی ۱۶ هزار ساختمان بلند در تهران

شرایط دریافت »کمک هزینه ازدواج« و رقم آن
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وزیر اقتصاد خبر داد:

رئیس کل بانک مرکزی بــا بیان اینکه نظام 
بانکی دچار انحرافاتی در تامین مالی شده و 
هزار و ۲۰۰ همت خلق پول جدید داشــتیم 
گفت: اضافه برداشــت بانکها از بانک مرکزی 
۴۷۰ همت شد. به گزارش تسنیم، محمدرضا 
فرزین رییــس کل بانک مرکزی در همایش 
تامین مالی تولید، از بنگاه داری به بنگاه سازی، 
اظهارداشــت: خیلی وقت بود دنبال فرصتی 
بودم که رییس مجلس هم باشد تا نقاط مد نظر 
نظام بانکی را در حضور ایشان مطرح کنیم؛ 
البته قبلا هم این نــکات را اعلام کردیم. وی با 
اشاره به تغییر دولت و تلاش برای تحقق رشد ۸ 
درصدی اقتصاد، گفت: معضل اساسی و تنگنای 
اصلی تامین مالی است. در تمام مطالعات مساله 
رشد و حفظ رشــد پایدار تامین مالی است. 
فرزین با بیان اینکــه ۹۲ درصد تامین مالی 

توسط بانکها، ۷ درصد بازار...

پایان بنگاه داری بانک ها 
تا ۲ سال آینده

۸۲ درصد 
تعهدات ارزی رفع شد

۵۰ هزار هکتار از اراضی 
نهضت مسکن تامین شد

9۲ درصد تامین مالی توسط 
بانک ها انجام می شود
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صعود ایران در 
رده بندی اینترنت ثابت

اضافه برداشت بانک ها از بانک مرکزی به 470 همت رسید

افزایش دسترسی مردم به منابع بانکی 
صفحه2

صفحه3

گشایش بازارهای صادراتی جدید
تجارت خارجی 3۹ درصد رشد کرد

گزارش اســپید تســت از رده بندی میانه سرعت 
اینترنت موبایل و ثابت کشــورها نشان می دهد، با 
وجود سقوط ۲ پله ای ایران در بخش اینترنت موبایل، 
جایگاه آن در بخش اینترنت ثابت ۴ پله ارتقا یافته 
است. وب سایت اسپید تست جدیدترین گزارش از 
میانه سرعت اینترنت موبایل و ثابت جهان در اکتبر 
۲۰۲۴ میلادی را منتشر کرد. طبق این گزارش میانه 
سرعت اینترنت موبایل جهان در دهمین ماه میلادی 
۵۹.۱۵ و میانه سرعت اینترنت ثابت جهان ۹۴.۵۲ 
مگابیت برثانیه بوده است. این درحالی است که میانه 
سرعت اینترنت موبایل و ثابت جهان در ماه گذشته 
)سپتامبر( به ترتیب ۵۶.۷۶ و ۹۴.۱۶ مگابیت برثانیه 
بوده اســت. به عبارت دیگر میانه سرعت اینترنت 
جهان در هر دو بخش موبایل و ثابت در اکتبر ۲۰۲۴ 
میلادی نسبت به ماه قبل از آن بهبود یافته است. 
طبق این گزارش در ماه اکتبر میانه سرعت اینترنت 
موبایل ایران ۳۷.۸۸ و میانه سرعت اینترنت ثابت 
کشور ۱۵.۶۶ مگابیت برثانیه بوده است. با توجه به 
این آمار، جایگاه ایران در رده بندی اینترنت موبایل 
با ۲ پله ســقوط رده ۷۳ و جایگاه آن در رده بندی 
اینترنت ثابت با ۴ پله صعود ۱۴۰ اعلام شده است. 
البته باید توجه داشت ماه قبل میانه سرعت اینترنت 
موبایل ایران ۳۷.۳۹ و میانه سرعت اینترنت ثابت 
کشور ۱۵.۲۸ مگابیت برثانیه بوده است. همچنین 
جایگاه ایران در رده بندی کشورهایی با بیشترین 
میانه سرعت اینترنت موبایل با یک پله سقوط رده 
۷۱ بود. اما در رده بندی اینترنت ثابت جایگاه ایران با 
یک پله صعود رده ۱۴۳ ثبت شده بود. در رده بندی 
اسپید تست از کشورهایی با بیشترین میانه سرعت 
اینترنت موبایل رتبه های اول، دوم و سوم به ترتیب 
به امارات متحده عربی )۴۲۸.۵۳ مگابیت برثانیه(، 
قطر )۳۵۶.۷۴ مگابیت برثانیه( و کویت )۲۵۸.۵۱ 
مگابیت برثانیه( تعلق دارد. نکته جالب آنکه جایگاه 

این کشورها در رده بندی نسبت...

آگهی تجدید مناقصه عمومی
نوبت دوم

اداره کل میراث فرهنگی ، گردشگری وصنایع دستی خراسان رضوی 
در نظر دارد تجدید مناقصه انجام امور راهنمائی موزه های مردم شناسی 
وبازدید از واحدهای اقامتی در سطح استان خود را از طریق مناقصه در 
قالب حجم کار معین به اشخاص حقوقی واجد شرایط و دارای گواهینامه 
تایید صلاحیت کار از وزارت تعاون،کار و رفاه اجتماعی واگذار نماید. 
کلیه مراحل برگزاری مناقصه از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی 

دولت به نشانی www.setadiran.ir انجام خواهد شد .
آگهی نوبت اول: یکشنبه   ۱۴۰۳/۰۸/۲۶
آگهی نوبت دوم : دو شنبه ۱۴۰۳/۰۸/۲۷

اداره کل میراث فرهنگی ، گردشگری وصنایع دستی 
خراسان رضوی

شناسه آگهی ۱۸۲۸۰۳۵

نوبت دوم
فراخوان آگهـي مناقصه عمومي از طریق ارزیابی کیفی فشرده

شرکت گازاستان اصفهان ، درنظر دارد جهت موضوع زیر :
موضوع : تامین نیروی انسانی ، خودرو و تجهیزات جهت انجام عملیات امداد ، نگهداری و تعمیرات تأسیسات گازرساني شامل خطوط تغذیه و توزیع ، ایستگاههای تقلیل 

فشار، حفاظت از زنگ ، خدمات کنتورخوانی ، توزیع صورتحساب مشترکین، وصول مطالبات و خدمات عمومی در سطح منطقه دو اصفهان و توابع
به شماره فراخوان )۲۰۰۳۰۹۱۱۳۸۰۰۰۱۲۷( را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت به آدرس www.setadiran.ir از طریق ارزیابی کیفی فشرده برگزار نماید .کلیه مراحل برگزاری 

مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه اسناد ارزیابی کیفی و پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت  (ستاد)  انجام خواهد شد .
تذکر: با توجه به ارزیابی کیفی فشرده )یکپارچه( در این مناقصه ، لازم است مناقصه گران نسبت به دریافت ، تکمیل ، مهر و امضاء الکترونیک و بارگذاری اسناد ارزیابی کیفی اقدام نمایند و همزمان مدارک لازم 

برای بارگذاری در پاکتهای الف، ب و ج را نیز مطابق دعوتنامه صادره مهر و امضای الکترونیک نموده و حداکثر تا تاریخ مشخص شده در سامانه تدارکات الکترونیکی دولت بارگذاری نمایند . 

- کد فراخوان پایگاه ملی مناقصات ۵۳۱۸۲۷۷۳

- مهلت زمان دریافت اسناد از سایت : تا ساعت ۱۹:۰۰ روز دوشنبه مورخ  ۱۴۰۳/۰۹/۰۵

- مهلت ارسال پاسخ استعلام ارزیابی کیفی و ارائه مدارک و پیشنهاد قیمت در سامانه ستاد : ساعت ۱۹:۰۰ روز دوشنبه مورخ  ۱۴۰۳/۰۹/۱۹

- بازگشایی و ارجاع به کمیته فنی  بازرگانی ۱۴۰۳/۰۹/۲۰ روز سه شنبه ساعت ۰۸:۴۰  

- به منظور شرکت در این مناقصه ، داشتن کد ۴ و ۷  از سازمان تعاون ، کار و رفاه اجتماعی الزامی می باشد .     

- مبلغ تضمین شرکت در فرآیند ارجاع کار :  ۱۲,۱۹۲,۰۰۰,۰۰۰ ریال
آدرس : شرکت گاز استان اصفهان واقع در خیابان چهارباغ بالا - روبروی مجتمع پارک - امور پیمانها 

جهت دریافت اطلاعات بیشتر با شماره تلفن : ) ۳۸۱۳۳۷۵۹ و ۳۸۱۳۳۷۶۷ ( ) ۰۳۱ ( تماس حاصل نمایید .
شماره فکس : ۰۳۱-۳۸۱۳۳۹۱۴

اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه مرکز تماس ۰۲۱ ۴۱۹۱۴
شرکت گازاستان اصفهان 

شناسه آگهی ۱۸۲۶۴۵۴

آگهی مناقصه عمومی
مناقصه شماره 4۰392

شرکت توسعه منابع انرژی توان در نظر دارد عایق باتری مورد نیاز خود را با شرایط زیر از طریق برگزاری مناقصه عمومی و از شرکت های واجد 
شرایط تدارک نماید. لذا از متقاضیان دعوت به عمل می آید جهت تهیه اسناد و تحویل پاکت های مربوط به مناقصه برابر روش زیر اقدام نمایند:

*ارائه ضمانتنامه بانکی معادل ۵ درصد مبلغ پیشنهادی در پاکت دربسته  *ارائه سابقه فعالیت، اساسنامه، روزنامه رسمی و مشخصات کامل اعضای هیات 
مدیره  *تاریخ دریافت اسناد مناقصه: ۵ روز از انتشار آگهی  *آخرین مهلت ارسال پیشنهادات : ساعت ۱۵ روز ده ام از انتشار آگهی *بهای اوراق مناقصه: مبلغ 
۵۰۰/۰۰۰ ریال واریز به حساب جاري طلایی ۱۱۷۷۸۰۰۶۲۶۸۰۲ بانک سپه شعبه شهید چمران بنام شرکت توسعه منابع انرژی توان  *محل تهیه اسناد و 
تحویل پیشنهادات: خیابان پاسداران، نرسیده به میدان نوبنیاد، ابتدای بزرگراه شهید بابایی، شرکت توسعه منابع انرژی توان، معاونت بازرگانی *به پیشنهادهایی 
که فاقد سپرده کمتر از میزان مقرر، چک شخصی و پیشنهاد هایی که پس از انقضای مهلت مقرر در آگهی واصل شود مطلقاٌ ترتیب اثر داده نخواهد شد.  *شرکت 
توسعه منابع انرژی در رد یا قبول هریک از پیشنهادات مختار است. *قیمت های ارائه شده فقط به صورت تحویل در مقصد )CPT(، )CFR( و یا )FOB( و 

بصورت ارزی مورد قبول خواهد بود. *سایر اطلاعات و جزئیات مربوط به این مناقصه در اسناد مناقصه مندرج می باشد. *تلفن هماهنگی: ۰۲۱۲۲۵۸۶۲۲۱
شرکت توسعه منابع انرژی

شناسه آگهی ۱۸۲۷۱۲۴
م الف ۲۹۱۹



اقتصاد2
ایران

۵۰ هزار هکتار از اراضی نهضت 
مسکن تامین شد

معاون وزیــر راه و شهرســازی گفت: حدود 
۱۳۶ هــزار هکتــار از اراضــی در داخــل 
محدوده هــای شــهری قــرار گرفتــه که 
از این میــزان ۵۰ هــزار هکتــار در اختیار 
 پروژه هــای نهضــت ملــی مســکن قــرار 

گرفته است.
ارسلان مالکی مدیرعامل سازمان ملی زمین 
و مسکن با بیان اینکه ســازمان ملی زمین و 
مســکن  اراضی ملی و دولتی داخل محدوده 
و حریم شهرها را به نمایندگی از دولت  اداره 
می کند  گفــت: در برنامه پنج ســاله هفتم 
اعلام شده که  ســازمان ملی زمین و مسکن  
نمایندگی از دولت و مــردم از این اراضی در 
جهت تامین مسکن افراد فاقد مسکن استفاده 

کند.
وی ادامــه داد: تــا به امــروز بیــش از ۵۰ 
هزار هکتــار زمین مســتعد تامین شــده 
که ایــن اراضــی در اختیــار پــروژه های 
 نهضت ملی مســکن و مســکن مهــر قرار

 گرفته است.
معاون وزیر راه و شهرســازی  بــا بیان اینکه 
تنها ۷.۵درصد معــادل ۱۳۶هزار و۵۰هکتار 
از اراضــی در اختیــار این ســازمان داخل 
محدوده های شــهری قرار گرفتــه که تمام 
این مســاحت هم کاربری مســکونی ندارد 
گفت: بخش زیــادی از  این اراضــی دارای 
کاربری هــای عمومی از قبیل فضای ســبز، 
پارک ها، تجهیــزات شــهری، کاربری های 
آموزشــی، فرهنگــی، اداری و... اســت و از 
مساحت اراضی مســکونی نیز بخش اعظم 
آن در ســایت های اجــاره زمین ۹۹ ســاله 
 مســکن مهر، اقدام ملی و نهضــت ملی قرار

 گرفته  است.

معامله ۳۶هزار میلیارد تومان 
کالا و محصول در بورس

بالغ بر ۲ میلیون تن انــواع کالا و محصول به 
ارزش بیش از ۳۶هزار میلیارد تومان در هفته 
گذشــته در بازار فیزیکی بورس کالای ایران 

معامله شد.
به گزارش تسنیم، آمار معاملات بازار فیزیکی 
بورس کالای ایران نشــان می دهد در هفته 
منتهی بــه ۲۵ آبان ماه بالغ بــر ۲ میلیون و 
8۳4هزار تن انــواع کالا و محصول به ارزش 
بیش از ۳۶هــزار میلیــارد تومــان معامله 
شــد همچنین ارزش معاملات ۱۰ شــرکت 
 برتر به بیــش از ۱8.۹هزار میلیــارد تومان 

رسید.
بر این اســاس، برترین های بــورس کالای 
ایــران درهفته منتهی به ۲۵ آبان براســاس 
ارزش فروش شــرکت ها در بــازار فیزیکی 
به شرح زیر اســت: فولاد مبارکه اصفهان با 
معامله بیش از ۲۷۱ هزار تن تختال و ورق به 
 ارزش 8 هزار و 8۷۳ میلیــارد تومان در رتبه 

نخست ایستاد.
ملی صنایع مس ایران با فروش ۶ هزار و ۹۳۰ 
تن سولفور مولیبدن و مس به ارزش ۲ هزار و 
۹44 میلیارد تومان دوم شد. فولاد خوزستان 
با فروش ۶۰ هــزار و ۱۰۰ تن آرگون، تختال 
و شــمش بلوم به ارزش هزار و ۵۰۲ میلیارد 

تومان سوم شد.
ذوب آهن اصفهان بــا فروش ۳4 هزار و 8۷8 
تن آرگون، تیرآهن، شمش ، میلگرد و ناودانی 
به ارزش ۹۶۵ میلیــارد تومــان در جایگاه 
چهارم ایســتاد. فولاد کاوه جنــوب کیش با 
فروش ۳۹ هزار تن شــمش بلــوم به ارزش 
 ۹۶۳ میلیــارد تومان رتبه پنجــم را به خود

 اختصاص داد.
معدنی و صنعتی گهرزمین بــا فروش ۱۷۲ 
هزار تن کنســانتره و گندله ســنگ آهن به 
ارزش 8۳۳ میلیارد تومان رتبه ششــم را به 
خود اختصــاص داد. معدنــی و صنعتی گل 
گهر بــا فــروش ۱۵۰ هزار تن کنســانتره و 
گندله ســنگ آهن بــه ارزش 8۳۰میلیارد 
تومــان تومــان هفتم شــد. پالایــش نفت 
اصفهان بــا معامله ۳۳ هزار تــن لوب کات و 
 وکیوم باتــوم بــه ارزش ۷۹۵ میلیارد تومان 

هشتم شد.
آلومینیــوم ایران ۳ هــزار و ۷۵۰ تن بیلت و 
شمش به ارزش ۶8۲ میلیارد تومان فروخت 
و نهم شد. صنایع تولیدی دنیای مس کاشان 
با معامله هزار و ۱۰ تن ســیم و مفتول مسی 
و مس مفتول بــه ارزش ۵۷۳ میلیارد تومان 

دهم شد.

خبر

رئیس کل بانــک مرکزی 
با بیان اینکــه نظام بانکی 
دچار انحرافاتی در تامین 
مالی شــده و هزار و ۲۰۰ 
همــت خلق پــول جدید 
داشتیم گفت: اضافه برداشت بانکها از بانک مرکزی 
4۷۰ همت شد. به گزارش تسنیم، محمدرضا فرزین 
رییس کل بانک مرکزی در همایــش تامین مالی 
تولید، از بنگاه داری به بنگاه ســازی، اظهارداشت: 
خیلی وقت بود دنبــال فرصتی بــودم که رییس 
مجلس هم باشــد تا نقاط مد نظر نظام بانکی را در 
حضور ایشان مطرح کنیم؛ البته قبلا هم این نکات را 

اعلام کردیم.
وی با اشاره به تغییر دولت و تلاش برای تحقق رشد 
8 درصدی اقتصاد، گفت: معضل اساسی و تنگنای 
اصلی تامین مالی است. در تمام مطالعات مساله رشد 

و حفظ رشد پایدار تامین مالی است.
فرزین با بیان اینکه ۹۲ درصد تامین مالی توســط 
بانکها، ۷ درصد بازار سرمایه و یک درصد هم توسط 
سایرین انجام می شود، گفت: سایر اعضای تامین 
مالی به خوبی کارشــان را انجام نمیدهند؛ سرمایه 
گــذار خارجی هم  مدت زیادی اســت که ســهم 
خود را از دست داده اســت. آمدن زیر یک درصد 
نشــان میدهد بار به بقیه بخش ها بخصوص نظام 

بانکی میاید.
رییس کل بانک مرکزی به ضــرورت برخورداری 
بانکها از استانداردهای لازم اشــاره و تصریح کرد: 
بانکها باید بتوانند تامین مالــی غیرتورمی کنند؛ 
نباید مبتنی بر پایه پولی و منابع بانک مرکزی تامین 
مالی انجام شــود. چه کار باید کرد تــا تامین مالی 
غیرتورمی توسط بانکها انجام شــود؟ تامین مالی 
کاری ندارد، براحتی میتوانیم با خلق پول در چرخه 
معیوب دهه ۹۰ بمانیم. باید تامین مالی پایدار و غیر 

تورمی باشد.
او با بیان اینکه تامین مالی کشــور کاملا متمرکز 
بر تامین مالی بانکها شــده اســت، ادامه داد: نظام 

بانکی هم دچار انحرافاتی در تامین مالی شده؛ هزار 
و ۲۰۰ همت خلق پول جدید داشتیم.

وی با بیان اینکه بخشی از پول سرمایه گذار و سپرده 
گذار به ســمت تامین مالی دولت رفته و بخشــی 
هم برای تامین نیازهای مردمی رفته است، تصریح 
کرد: تامین مالی مردم از ۱4 به ۲۳ درصد افزایش 
یافته اســت. عامه مردم دسترسی بهتری به منابع 
بانکی داشتند؛ اگر تامین مالی قرار است توسعه یابد 

باید به رشد نقدینگی هم توجه کرد.
وی با اشاره به اینکه اگر تامین مالی منجر به افزایش 
رشد نقدینگی شــود، منجر به تورم می شود؛ افزود: 
طبق قانون برنامه کفایت سرمایه باید 8 درصد بشود 
الان منفی یک است؛ هزار و ۱۰۰ همت پول جدید 
می خواهد تا کفایت سرمایه 8 درصدی محقق شود.

اضافه برداشت بانکها از بانک مرکزی 470 
همت شد

رییس کل بانک مرکزی با تاکید براینکه 4۷۰ همت 
اضافه برداشت توســط بانکها از بانک مرکزی داریم 
که با پولی که از بازار بین بانکی می گیرند این رقم به 

۷۵۰ همت می رسد؛ ادامه داد: اصلاح نظام بانکی باید 
انجام شــود. فرزین گفت: بانکهای غیردولتی از هزار 
و ۱۰۰ همت حدود 8۰۰ همت دارند؛ بخش عمده 
ش در یک بانک است و ۱4 بانک زیان انباشته دارند 
و برای اینکه اصلاح شوند نیاز به منابع جدید داریم. 
او ادامه داد: برای حل این مسایل چه کار باید کرد؟ چه 
 اقداماتی در حال انجام است؟ چه اقدامات جدیدی

 باید کرد؟

فرزین: مطالبات بانکهــا از دولت باید 
تعیین  تکلیف شود

فرزیــن گفت: بایــد مطالبــات بانکهــا از دولت 
تعیین تکلیف شود؛ باید بگویید که این مطالبات را 
چه کار کنیم! معضلی است! انجماد دارایی داریم که 
همه برای دولت نیست و به بخش های خصوصی 

هم داده شده است.
رییس کل بانک مرکزی به تسهیلات تکلیفی هم  
اشــاره کرد و خطاب به قالیباف گفــت: ما مخالف 
نیستیم ولی اقای رییس مجلس با اعداد مخالفیم؛ 
امسال ۱۵۰۰ همت پول جدید باید خلق کنیم که 

با توجه به تســهیلات تکلیفی از جمله مسکن و ... 
نمیشود!

کجای دنیا اینطور اســت که همه بانکها کارهای 
مشــترک را انجام دهند؛ بانکها باید دسته بندی 
شوند؛ این بخوبی در قانون برنامه دیده شده است. 
فرزین با اشاره به قانون بانک مرکزی گفت: بویژه در 
بخش نظارت این قانون خیلی به ما کمک خواهد 
کرد. برنامه های ما چیست؟ قانون بانک مرکزی به 
ما می گوید می توانیم اقدامات اکتشافی و پیشگیرانه 
انجام دهیم. ماهم از این قانون استفاده کردیم، الان 
درحال دسته بندی هستیم؛ مشخص است که چه 
بانکهایی وارد دوره گریز می شــوند  و چه بانکهایی 

باید اصلاح شوند .

بانک های توسعه ای به جای تامین مالی 
مردم بنگاه سازی می کنند

رییس کل بانک مرکزی به افزایش سرمایه بانکها 
هم اشاره کرد و افزود: جز یکی دوبانک در بانکهای 
خصوصی که معضلاتشــان عمده شــده و برنامه 
اصلاحی ۲-۳ ســاله نوشــتیم برای بقیه بانکها به 
کفایت 8 درصد می رسانیم؛ اگر نرسند باید منحل 

شوند.
او با تاکید براینکه علاوه بر مدیران باید به سهامدارن 
هم اولتیماتوم داد، تصریح کرد: همچنان مشــکل 
خواهیم داشت علی رغم اینکه در قانون هم به این 
موضوع پرداخته شده اســت؛ باید بانکهای توسعه 
ای داشته باشــیم؛ بانکهای توسعه ای بنگاه سازی 
میکنند. از مــردم تامین مالی نمــی کنند بلکه از 
روش های متفاوت تامین مالی کرده و بنگاه سازی 
می کنند. وزارت اقتصاد درحال تهیه اساسنامه بانک 

توسعه است و ماهم همکاری می کنیم.
رییس کل بانک مرکزی تاکید کرد: اگر تمام بانکها 
کار بنگاه داری کنند همین وضعیت تکرار میشود؛ 
ما طبق قانون و در چارچوب برنامه مشخص در این 
مسیر حرکیت میکنیم؛ هم قانون برنامه هم قانون 
بودجه کمک میکند به حل بخشی از ناترازی بانکها. 
کسی که می خواهد بانکداری کند باید پول بیاورد 

چه دولت باشد چه غیر دولتی.

اضافه برداشت بانکها از بانک مرکزی به ۴۷۰ همت رسید

افزایش دسترسی مردم به منابع بانکی 

وزیر اقتصاد خبر داد:
پایان بنــگاه داری بانک ها تا 

۲سال آینده
وزیر اقتصاد با بیان این که بنگاه داری بانک ها ظرف 
۲ سال آینده جمع می شود، گفت: برای خروج از 
تنگنای اعتباری باید سیاست های جدید به کار 
گیریم؛ به توافقات خوبی با رئیس جمهور رسیدیم تا 
گشایش هایی برای بخش های مولد داشته باشیم. 
به گزارش تسنیم؛ عبدالناصر همتی در همایش 
تأمین مالی تولید، از بنگاه داری به بنگاه ســازی 
اظهارداشت: از تشریف فرمایی همه عزیزان به ویژه 
آقای دکتر قالیباف رییس مجلس تشکر می کنم؛ 
بحث تولید مهم است و این همایش می تواند مبدأ 

خوبی برای حرکت تولید باشد.
وزیر اقتصاد با بیان اینکه "تجربه سه دهه گذشته 
نشان می دهد متوسط رشد بیشــتر از ۳ درصد 
نبوده است."؛ تصریح کرد: شرایط نااطمینانی که 
در فضای اقتصادی حاکم می شود بر تولید هم اثر 

می گذارد.
همتی گفت: مجموعه ای از مشــکلات پیچیده 
را می توان به راحتی حل کــرد و می توانیم  برای 
آن چاره داشته باشــیم؛ قانون تأمین مالی تولید 
و زیرساخت قانون خوبی بود که اواخر سال قبل 
تصویب شــد؛ راهکارهای این قانــون می تواند 

تحرکاتی در رشد اقتصادی به وجود بیاورد.
همتی با ابراز اینکه "ما نتوانســتیم از ابزارهای 
مختلف برای تأمین مالی تولید استفاده کنیم."، 
گفت: سرمایه فیزیکی و  نهادی برای ما مهم است؛ 
تشکر می کنم از افرادی که این قانون را تصویب 
کردند؛ این قانون تمام این موارد را می بیند و فشار 

را به سیستم بانکی کاهش می دهد.
وزیر اقتصاد با اشاره به اینکه یکی از کارهای مهم 
این قانون اختیار تام است که به شورای ملی تأمین 
مالی داده است؛ اضافه کرد: در سه ماهی که وزارت 
اقتصاد بودم؛ این شورا تشکیل شده است و مصوبات 
خوبی داشتیم، شــیوه نامه برای سرمایه گذاری 
بالادستی نفت و گاز؛ تأمین مالی زنجیره ای از بورس 
کالا و ... ابزارهای مهمی اند که می توانند بار بزرگی 

از تأمین مالی تولید را به دوش بکشند.
همتی با تصریــح به اینکه تأمیــن مالی تورمی 
راحت اســت و بانکها می توانند از بانک مرکزی 
پول بگیرند و تأمین مالی کنند، ادامه داد: حجم 
دلاری نقدینگی ۱4۰ میلیارد دلار شده است و 
همه فکر می کنند نقدینگی نداریم درحالی که 
جهش های ارز موجب شــده است نتوانیم از دور 

باطل خارج شویم.
وی افزود: افزایش درآمد ارزی ناشــی از فروش 
نفت نداشتیم؛ اگر بخواهیم معطل شویم و منتظر 
افزایش ارز ناشــی از نفت برای رشــد اقتصادی 
شویم عملًا کاری نمی شود انجام داد؛ باید سراغ 
روش های دیگر سرمایه گذاری رفت؛ محیط کسب 

وکار باید اصلاح شود.
همتی گفت: از بانک مرکزی خواهش دارم باتوجه 
به مدیریت ترازنامه بانکهــا محدودیت هایی در 
تسهیلات دهی بانک ها اعمال کند ولی این مشکل 
را حل نکرده اســت؛ اگر مشــکل حل می شد و 
نقدینگی کنترل می شــد خوب بود ولی اتفاق 
نیفتاده است و عملاً اضافه برداشت ها زیاد می شود، 
یک هزار همت از منابع بانک مرکزی با هزینه بالا 

برداشت شده است.
او گفــت: به جــای اینکه اجــازه دهیــم بانکها 
اضافه برداشت داشته باشــند؛ جلوی آن را باید 
بگیریم و سپرده قانونی را کاهش دهیم تا فشار به 
بانک نیاید و با هزینه کمتری این اتفاق بیفتد. برای 
خروج از تنگنای اعتباری باید سیاست های جدید 
به کار گیریم؛ به توافقات خوبی با رئیس جمهور 
رسیدیم تا گشایش هایی برای بخش های مولد 

داشته باشیم.
وزیر اقتصاد با تأکید بر اینکه "امسال آخرین سالی 
است که بانکها بنگاه داری می کنند."؛ ادامه داد: 
ســال آینده به صورت جدی به بانکها می گوییم 
باید تمام شود؛ باید دوره بنگاه داری بانکها تمام 
شود؛ برای بانکهای دولتی این کار را می کنیم برای 
خصوصی ها هم بانک مرکزی باید فورس قانونی 
بگذارد و جلوی بنگاه داری را بگیرد و  ظرف دوسال 

بنگاه داری جمع شود.
همتی با تصریح به اینکه بخشی از سرمایه گذاری ها 
باید واگذار شود، گفت: وقتی از بنگاه داری خارج 
می شوند، با روشی که مشخص کردیم بانکها را از 
این معضل خارج می کنیم، این قابل حل است و 

حتماً آن را حل می کنیم.
وزیر اقتصــاد ضمن اشــاره به اینکــه به جای 
شــرکت های تولیــدی و  بنگاه ها بانکهــا باید 
درآمدهای غیرمشاع داشــته باشند؛ گفت: اصلًا 
درامدهای مشــاع کار بانک نیست، حتماً تفاهم 
می کنیم روش هایی پیــدا کنیم تا بانکها روش و  

مدل کسب وکارشان را عوض کنند.
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غلامرضا کوشــکی از مردم خواست با رعایت برخی 
نکات ساده به شرکت ملی گاز ایران در حفظ جریان 
پایدار گاز کمک کنند. رئیس مرکز کنترل شــبکه 
راهبری گاز کشــور با اعلام مصــرف 4۷۵ میلیون 
مترمکعب گاز در بخش خانگــی - تجاری طی ۲4 
ساعت گذشته، از مردم خواست با رعایت برخی نکات 
ساده به شرکت ملی گاز ایران در حفظ جریان پایدار 
گاز کمک کنند. غلامرضا کوشکی با اشاره به کاهش 
محسوس دما در آبان امسال گفت: میانگین دما در 
آبان امسال در ۲۵ روز سپری شده در مقایسه با مدت 
مشابه پارسال ۳.۵ تا 4 درجه کاهش یافته است. وی 
افزود: این کاهش دما منجر به افزایش 8۰ تا 8۵ میلیون 
مترمکعبی مصــرف روزانــه گاز در بخش خانگی - 
تجاری در آبان امسال نسبت به آبان پارسال شده است.

رئیس مرکز کنترل شبکه راهبری گاز کشور درباره 
آخرین وضعیت مقدار مصرف گاز در کشور اظهار کرد: 
مقدار مصرف گاز در بخش خانگی و تجاری به 4۷۵ 
میلیون مترمکعب رسید؛ در حالی که در سال گذشته 
این مقدار مصرف در آذرماه به ثبت رســیده بود؛ اما 

امسال در ۲۵ آبان به این مقدار رسیدیم. کوشکی با 
تأکید بر اینکه تمامی پالایشگاه ها با حداکثر ظرفیت 
در مدار تولید قرار دارند، بیان کرد: مقدار مصرف گاز 
در بخش خانگی - تجاری در روز گذشته بیش از ۵۷ 
درصد کل تولید بود که این عدد برای این زمان از سال 

بسیار زیاد و قابل توجه است.
وی با بیان اینکه با کاهش چشمگیر میانگین کلی دما 
در کشور و با توجه به اینکه بسیاری از شهر ها و روستا ها 
در نیمه شمالی کشور دمای زیر صفر درجه را ثبت 
کرده اند، تصریح کرد: از هموطنان در سراسر کشور 
خواهش می کنیم که با رعایت برخی نکات ساده، اما 
کاربردی مثل شناسایی منافذ ورود سرما به منزل، 
تنظیم دمای بخش های مختلف منزل بر اساس کاربرد 
آن، تنظیم دمای وسایل گرمایشی در سطح استاندارد، 
پوشیدن لباس گرم و استفاده از پرده های ضخیم در 
منازل، ضمن تأثیرگذاری چشمگیر در کاهش مقدار 
هدر رفت گاز در بخش خانگی، به شــرکت ملی گاز 
ایران در حفظ جریان پایدار گاز برای تمامی بخش ها 

در اقصی نقاط کشور کمک کنند.

طی شــش ماهه نخســت امســال، حدود ۶ 
میلیون حلقه تایــر با وزن ۱۳۳ هــزار و ۳۵۷ 
 تن و بــه ارزش 4۶۶ میلیون دلار وارد کشــور 

شده است.
به گزارش مهر، در نیمه نخســت امسال حدود 
۲۲ میلیون و ۹۰۰ هزار حلقه تایر به وزن ۱4۵ 
هزار و ۵۷۶ تن تایر تولید شــده که در مقایسه 
با مدت مشابه ســال قبل ۶ درصد رشد را نشان 
می دهد. از این میزان ســهم تایر خودرو ۱۳۱ 
هزار و ۷۳۳ تن معادل ۱۲ میلیون و ۷۳۲ هزار 
حلقه بوده که نسبت به مدت مشابه پارسال به 
 لحاظ تولید ۱۱ درصد افزایش تولید را نشــان

 می دهد.
همچنین در این مدت ۳ میلیــون و 8۶۳ هزار 
حلقه تایر دوچرخه و موتور سیکلت تولید شده 
که در مقایسه با مدت مشابه سال قبل ۵ درصد 

افزایش داشته است. 
۶ میلیــون و ۲۳۹ هــزار حلقــه تیــوب برای 
مصارف وســایل نقلیــه مختلف تولید شــده 

که در مقایســه با مدت مشــابه ســال قبل ۲ 
درصد کاهش داشــته اســت و علت آن ناشی 
 از کاهش تقاضا به علت رواج بیشــتر تایرهای 

تیوبلس است.
در بخــش واردات نیــز طی ۶ ماهه نخســت 
امســال  یک میلیــون و 8۷۰ هــزار حلقه تایر 
ســواری، ۶۶4 هزار حلقه تایر باری - اتوبوسی 
رادیال و ۲۱۳ هــزار حلقه انواع دیگــر تایر به 
 ارزش حــدود 4۶۶ میلیون دلار وارد کشــور 

شده است.
مجمــوع واردات انــواع مختلف تایــر حدود 
۶ میلیــون حلقه با وزن ۱۳۳ هــزار و ۳۵۷ تن 
بوده که بــه لحاظ وزنی حــدود 8۶ درصد و به 
لحــاظ ارزش 8۱ درصد در مقایســه با مدت 
مشابه سال قبل افزایش را نشــان می دهد، اما 
به لحاظ تعداد، حجــم واردات بیش از دو برابر 
سال گذشته بوده اســت که بیانگر سهم بیشتر 
 تایرهای ســبک تر و تایر ســواری در ترکیب 

واردات است.

هم اکنون ۷۰ هزار کشــاورز در صف دریافت تراکتور 
هستند که با تخصیص اعتبارات به خرید ماشین آلات 
و افزایش تولید تراکتورســازی انتظار می رود که این 

مشکلات مرتفع شود.
در حال حاضر ۷۵ تا 8۰ درصد کشاورزی کشور سنتی 
و معیشتی و مابقی نیمه مدرن است که برای تغییر رویه 
به سمت کشاورزی مدرن و دستیابی به خودکفایی و 
ارتقای امنیت غذایی راهی جزء توسعه مکانیزاسیون و 
ادوات کشاورزی در بخش وجود ندارد که این امر تنها 
با حمایت از بخش مکانیزاسیون و پرداخت تسهیلات 
کم بهره محقق می شود و با شعار امکان دستیابی به 

کشاورزی مدرن وجود ندارد. بنابر آمار مسئولان وزارت 
جهاد، سالانه کارخانه تراکتورسازی ۳۵ هزار دستگاه 
تولید می کند، درحالیکه اکنون ۷۰ هزارکشــاورز در 
صف دریافت تراکتور هســتند و از طرفی ۳۰۰ هزار 
دستگاه تراکتور فرســوده داریم که با احتساب تولید 
کارخانه تراکتور، نوسازی این میزان دستگاه حداقل 
۱۰ سال طول خواهد کشــید که براین اساس تیراژ 
تولید برای پاسخگویی به نیاز بخش در راستای توسعه 

مکانیزاسیون باید افزایش یابد.
کارشناسان بخش کشــاورزی براین باورند که توسعه 
مکانیزاســیون  در افزایش ۲۰ تــا ۳۰ درصدی تولید 

محصولات اساسی و در مقابل کاهش واردات این اقلام 
اثرگذار است، در حالیکه سالانه بخش اعظم تولید غلات 
بدلیل فرسودگی کمباین و ماشین آلات کشاورزی هدر 
می رود، از این رو انتظار می رود تسهیلات ارزان قیمت 
برای خرید ماشین آلات کشــاورزی و یکپارچه سازی 
اراضی به منظور دست یابی به اهداف  برنامه هفتم مبنی 
بر بر خودکفایی و خوداتکایــی حداکثری محصولات 
اساسی پرداخت شــود. کریم ذوالفقاری رئیس مرکز 
توسعه مکانیزاسیون و صنایع کشاورزی گفت: ۵ هزار 
میلیارد تومان اعتبار تخصیص برای خرید ماشین آلات 
کشاورزی  اختصاص یافته است که از این میزان یک هزار 

و ۵۰۰ میلیارد تومان جذب و به متقاضیان پرداخت شده 
است. عطاالّل هاشمی عضو شورای هماهنگی تشکل های 
بخش کشاورزی گفت: بنابر آمار سالانه حداقل ۲۰ همت 
برای توسعه مکانیزاسیون باید اعتبار و تسهیلات کم بهره 
تخصیص دهد که متاسفانه با سودهای فعلی که بانک ها 
تخصیص می دهند، عملا امکان این امر وجود ندارد. به 
گفته او، برای نوسازی مکانیزاسیون در حوزه کشاورزی، 
اعتبارات با نرخ ســود ۵ تا ۶ درصد باید در اختیار بهره 
برداران قرار بگیرد، درحالیکه اکنون تســهیلات با نرخ 
۱۶ تا ۱۷ درصد پرداخت می شــود که عملا با چنین 

سودهایی امکان توسعه وجود ندارد.

رئیس اتحادیه صادرکنندگان و واردکنندگان اقلیم کردســتان عراق 
گفت: کالاهای ترکیه ای بیش تر از هر کالای دیگری در این بازار عرضه 
می شود و کالاهای ایرانی در رده دوم قرار دارند با این حال تقاضا برای 
کالاهای ایرانی به ویژه در استان های سلیمانیه و اربیل بالاست و ارزش 
کالاهایی که از جمهوری اسلامی ایران به اقلیم وارد می شود سالانه به 

بیش تر از ۶ میلیارد دلار می رسد.
مصطفی عبدالرحمــن عبدالل، رئیــس اتحادیــه صادرکنندگان و 
واردکنندگان اقلیم کردســتان عراق در گفت وگو با ایلنا، مسائلی را 
درباره تجارت ایران و اقلیم کردستان تشریح کرد و گفت: هر کالایی 
که وارد اقلیم کردستان می شود برای ورود عوارض پرداخت می کند 
با این حال اگر این کالا قرار باشد از مسیر اقلیم به سمت عراق برود در 
بازرسی های ورود به عراق ملزم به پرداخت عوارض است که البته این 
عوارض، رسمی نیستند و در واقع این بازرس ها هستند که از کامیون ها 

پول دریافت می کنند.

وی در ادامه از گوناگونی عرضه کالا در بازارهای اقلیم گفت و توضیح 
داد: کالاهای ترکیه ای بیش تر از هر کالای دیگری در این بازار عرضه 
می شود و کالاهای ایرانی در رده دوم قرار دارند با این حال تقاضا برای 
کالاهای ایرانی به ویژه در استان های سلیمانیه و اربیل بالاست و ارزش 
کالاهایی که از جمهوری اسلامی ایران به اقلیم وارد می شود سالانه به 

بیش تر از ۶ میلیارد دلار می رسد.
عبدالل از مواد غذایی، لوازم خانگی و مصالح ساختمانی ایران به عنوان 
اصلی ترین کالاهای عرضه شده در بازار اقلیم یاد و تاکید کرد: ترکیه را 

می توان مهم ترین رقیب تجاری ایران در این بازار برشمرد.
وی خاطرنشان کرد: کیفیت کالاهایی ایرانی خوب است اما مردم اقلیم 
خواهان کیفیت بالاتری هستند حتی شنیده ایم که کالاهای موجود 
در بازار ایران کیفیت بهتری نسبت به کالاهایی دارد که به اقلیم وارد 

می شود.
رئیس اتحادیه صادرکنندگان و واردکنندگان اقلیم کردســتان عراق 

در پاسخ به سوالی درباره وضعیت ســرمایه گذاری خارجی ها در این 
منطقه گفت: تاکنون ترکیه ای ها و روســیه ای ها در اقلیم کردستان 
سرمایه گذاری کرده اند، عربستانی ها هم سرمایه گذاری هایی داشته اند 
اما نسبت به روسیه و ترکیه میزان سرمایه گذاری آنها بسیار کمتر بوده 
و به چند هتل محدود می شود، از ســرمایه گذاری ایرانی ها در اقلیم 
کردستان نیز اســتقبال می کنیم به ویژه اگر ســرمایه گذاری آنها در 
زمینه احداث کارخانه و تولید باشــد به طوری که آنها بتوانند مشابه 

کارخانه های ایرانی را در اقلیم کردستان بنا کنند.
وی امتیــازات ســرمایه گذاری در اقلیم کردســتان را برشــمرد و 
گفت: براساس قانون ســرمایه گذاری به کســانی که در این منطقه 
سرمایه گذاری کنند زمین رایگان داده می شود همچنین ماشین آلات 
و تجهیزاتی که برای راه اندازی خط تولید به اقلیم آورده می شــوند از 
پرداخت عوارض گمرکی معاف هستند و سرمایه گذاران در ۱۰ سال 

ابتدایی فعالیت هیچ الزامی به پرداخت مالیات ندارند.

واردات نیم میلیارد دلاری لاستیک در ۶ ماهمردم همراهی کنند تا جریان پایدار گاز حفظ شود

۷۰ هزار کشاورز در صف خرید تراکتور هستند

افزایش تقاضا برای کالاها ایرانی در اقلیم کردستان

گروه اقتصاد ایران وجهان
News kasbokar@gmail.com



3 بازار

استاد دانشگاه صنعتی شریف گفت: باید در لیست خاموشی 
بخش خانگی را در اولویت قرار دهیم یعنی تصمیم سیاسی 

نگیریم و برای بخش مولد اقتصاد محدودیت ایجاد نکنیم.
سیدهاشم اورعی در ارزیابی اینکه چرا در فصل سرد مجبور 
به اعمال خاموشی در بخش خانگی شده ایم، اظهار داشت: 
امسال ذخیره سوخت مایع نیروگاه ها نسبت به مدت مشابه 
سال گذشته ۴۵ درصد کم شــده و نصف پارسال است. از 
طرفی رو به زمستان هستیم و باتوجه به اینکه همواره در 
فصل زمستان با اعمال محدودیت تامین گاز برای بخش 
نیروگاهی مواجه می شویم وزارت نیرو از هم اکنون با اعمال 
خاموشی سعی در حفظ اندک موجودی سوخت مخازن 

کرده است.
وی افزود: هر یک درجه که هوا سردتر می شود ۱۰ میلیون 
متر مکعب به مصرف گاز  خانگی اضافه می شود و ۷۰ درصد 
مصرف گاز نیز به ســمت بخش خانگی می رود در حالی 
که تولید در بهترین حالت ۸۵۰ میلیون متر مکعب بوده 
که اکنون این میزان به ۸۰۰ میلیــون متر مکعب در روز 
رسیده است. یعنی همانگونه که پیش بینی می شد ما حتی 
نمی توانیم تولید گاز را ثابت نگه داریم و این افت رو به کاهش 

بوده و ادامه خواهد داشت.
استاد دانشگاه صنعتی شــریف گفت: مجموعه نیروگاهی 
کشور اطلاع دارد که از یک طرف تامین گاز سخت تر خواهد 
شد زیرا اکنون ۲۵۰ میلیون متر مکعب کسری داریم و از 

طرف دیگر با توجه به اینکه هوا رو به سردی می رود؛ آینده 
سختی پیش رو است و از سوی دیگر ذخایر هم نسبت به 

پارسال نصف شده بنابراین باید با احتیاط جلو  برویم.
وی ادامه داد: نتیجه اینکه با وجود کســری گاز اگر اکنون  
شروع به مصرف سوخت مایع کنیم و نتوانیم سوخت مورد 
نیاز نیروگاه ها را تامین کنیم چه بسا به سمت خطر خاموشی 
کامل رفته و شبکه از دست می رود، بعبارت دیگر شبکه از 

سنکرونیم خارج می شود.
اورعی بیان داشت: ریســک تامین برق در روزها و ماه های 
پیش رو بالا می رود  و از ســوی دیگر ۱۸ هــزار مگاوات از 
ظرفیت نیروگاهی بــرای اورهال متوقف شــده زیرا عمر 
نیروگاه ها بالاست و تامین بخشــی از قطعات مجبوریم از 
خارج از کشور وارد کنیم و مشــکلات تحریم را داریم که 
نمی توانیم، از سوی دیگر اگر اکنون اورهال نکنیم در تابستان 

مشکلات چند برابر می شود.
وی افزود: ما اکنون  نمی توانیم گاز نیروگاه ها را تامین کنیم 
بنابراین اولین انتخاب گازوییل است هرچند افزایش تولید 
و توزیع ســوخت مایع را داشته باشــیم باز هم به چالش 
برمی خوریم بنابراین مجبوریم به سمت مازوت برویم که 
ارزش حرارتی بسیار پاییی نسبت به گاز دارد و حجم بالایی 

باید سوزانده شود تا تولید حرارت کند. 
اگر مصرف گاز به همین ترتیب بالا برود و نتوانیم گاز نیروگاه 
تامین کنیم تمام جاده ها را هم پر از کامیون حمل مازوت 

کنیم بازهم به اندازه کافی سوخت به نیروگاه نمی رسد اینکه 
اکنون خاموشی اعمال شده تا در اوج گرما بتوانیم برق مورد 

نیاز را تامین کنیم اقدام گریزناپذیری بوده است.
این کارشناس حوزه انرژی خاطرنشان کرد: همانگونه که 
پیش بینی می شد ما به سمت ناترازی در تمامی حامل های 
انرژی می رویم و واقعیت دیگر اینکه علاوه بر مصرف بالا؛ 
تجهیزات نیروگاهی کهنه و  نیاز به اورهال دارند، مشــکل 
مهم تر اینکه تولید برق بشدت به گاز وابسته است یعنی ۹۰ 
درصد برق به گاز وابسته است و وقتی اولویت هم تامین نیاز 

بخش خانگی است خاموشی داریم.
وی گفت: بنده سال هاســت اعلام کردم ماجرای قطعی 
برق اگرچه از تابستان شروع شده اما به همین فصل ختم 
نمی شود به طوری که اکنون در فصل پاییز قطعی داریم و 
این روال ادامه پیدا خواهد کرد. اورعی در ادامه تصریح کرد: 
شاید در دولت قبل به عمد تصمیم به کاهش ذخایر سوخت 
نیروگاهی نگرفته باشند اما قطعا در زمینه ذخیره سوخت 

سهل انگاری صورت گرفته است.
وی گفت: اکنون در زمینه همه حامل ها و در همه فصول 
دچار ناترازی هســتیم، زمانی  در فصل تابستان گازوییل 
بیش از نیاز داشتیم و برای فصل ســرد در نیروگاه ذخیره 
می کردیم، در مورد گاز هم اکنون به جایی رسیدیم که در 
فصل تابستان هم  کم کم به کسری می خوریم در نتیجه  

ناترازی ها سالانه و برای همه فصول شده است.

اورعی بیان داشت؛ غیر از ناترازی و کسری ها که به دلیل عدم 
ذخیره سازی و مشکل تولید با آن دست به گریبان هستیم 
موضوع دیگری که در حوزه ذخایر نیروگاهی داریم اینکه؛ 
گفته می شود تعدادی از نیروگاه ها بخشی از سوخت را در 

بازار آزاد و با نرخ آزاد قاچاق کرده و بفروش رسانده اند.
وی خاطرنشان کرد: مهمترین موضوع اینکه ما برنامه ای در 
بخش انرژی نداریم، یک شبه نیز موضوع حل نمی شود و 
سال آینده مشکل بزرگ تر هم می شود ما باید زمان هایی از 
سال که گازوییل اضافه داشتیم در نیروگاه ذخیره می کردیم 
اما این کار را نکردیم و اکنون به این نقطه رسیدیم که به طور 
متوسط روزی ۵ میلیون لیتر کسری گازوییل داریم و این 
ناترازی همزمان در همه حامل های انرژی است، زمانی اگر 
نمی توانستیم گاز بخشی را تامین کنیم گازوییل را جایگزین 
می کردیم اما اکنون در این سوخت هم به چالش خورده ایم 
و این در اصل به بی برنامگی در بخش تولید پالایشــگاهی 

برمی گردد.
استاد دانشگاه صنعتی شریف تاکید کرد: به نظر می رسد 
ما باید در لیست خاموشی؛ بخش خانگی را در اولویت قرار 
دهیم یعنی تصمیم سیاســی نگیریم و برای بخش مولد 
اقتصاد محدودیت ایجاد نکنیم تا اگــر روزی هم بنا داریم 
که سرمایه گذاری کنیم که خاموشی و کسری گاز را جبران 
کنیم به دلیل اینکه بخش مولد و درآمدزا تعطیل است پولی 

نداشته باشیم که تولید را اضافه کنیم.

دلیل کاهش ۴۵ درصدی ذخیره سوخت مایع نیروگاه ها 
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رئیس اتحادیه بنکداران مــواد غذایی از توزیع 
۲۰۰ تن برنــج تنظیم بازار خبــر داد و گفت: با 
آغاز توزیع برنج های تنظیم بازار، شاهد ثبات در 
بازار هستیم. رضا کنگری گفت: با توجه به روند 
افزایشی قیمت برنج خارجی در بازار، بازرگانی 
دولتی وزارت جهاد در راستای تعدیل قیمت ۲۰۰ 
تن برنج تنظیم بازار در اختیار اتحادیه بنکداران 

قرار داده است.
او از توزیع برنج های تنظیم بازار خارجی در بازار 
خبر داد و گفت:اکنون بازرگانی دولتی هرکیلو 
برنج هندی را با قیمت۴۵ هزارتومان درب انبار 
در اختیار ما قرار می دهد که بنکداران با نرخ ۴۶ 
هزار و ۸۰۰ به خواربارفروشان و سوپرمارکت ها 
توزیع می کند که در نهایت با نرخ ۵۰ هزارتومان 

بدست مصرف کننده نهایی می رسد.
کنگری با بیان اینکه توزیــع برنج های تنظیم 
بازار منجر به ثبات قیمت شــده اســت، افزود: 

از اول آذر با رفع ممنوعیت، بــازار به تعادل می 
رســد، کمااینکه با توزیع برنج های تنظیم بازار 
از روزهای اخیر قیمت به ثبات رســیده است و 
همواره طبق وعده مســئولان تنظیم برنج های 

تنظیم بازار استمرار خواهد داشت.
 رئیس اتحادیــه بنکداران مــواد غذایی گفت: 
گرچه ۲۰۰ تن برنج خارجی تنظیم بازار رقمی 
نیســت، اما با آغاز توزیع آن محتکران اقدام به 
عرضه کردند کــه بنابر مکاتبه صــورت گرفته 
امیدواریم در روزهای آتی شــاهد ثبات قیمت 
باشیم. کمااینکه در کاهش قیمت برنج خارجی 

در بازار اثر گذاشته است.
او گفت: با آزادشدن ثبت سفارش از ابتدای آذر، 
بازار برنج به ثبات و آرامش می رسد، به طور کلی 
در بحث تنظیم بازار وقتی اطلاع رسانی می شود 
تا قبل از توزیع، ثبات بر حاکم می شود درحالیکه 

محدودیت عرضه بازار دچار چالش می کند.

رئیس اتاق ایران گفت: به ادعای وزارت اقتصاد ۸۲ 
درصد تعهدات ارزی رفع شده است و این حجم از 
رفع تعهدات هم در شرایطی انجام شده است که انواع 

موانع داخلی و خارجی را شاهد هستیم.
به گزارش مهر، صمــد حســن زاده، رئیس اتاق 
بازرگانی ایران با نگاهی به سابقه برگزاری همایش 
ملی توســعه صادرات غیرنفتی در طول ۲۰ سال 
گذشــته، گفت: تعهد ارزی، موضوعی نیست که 
نتوانیم برای آن راه حل پیدا کنیم. پیشنهادها روی 
میز است و در اختیار تصمیم گیران قرار گرفته است.

او ادامه داد: باید تأکید کنیــم که صادرکنندگان 
صاحبان ارز حاصل از صادرات خود هستند و با وجود 
اینکه برای تداوم فعالیت صادراتی خود با بن بست 
مواجه شدند، دست از کار نکشــیدند و صادرات 
را ادامه دادند. به ادعــای وزارت اقتصاد ۸۲ درصد 
تعهدات ارزی رفع شده اســت و این حجم از رفع 
تعهدات هم در شرایطی انجام شده است که انواع 

موانع داخلی و خارجی را شاهد هستیم.
حسن زاده ادامه داد: از ســوی بانک مرکزی اعلام 
شــد که تا چند روز آینده ســامانه مبادله ارز در 

بانک های عامل، اجرایی می شــود و تنها منتظر 
شیوه نامه اجرایی این طرح هستیم تا در چارچوب 
آن صادرکننده و واردکننده بــه ارز موردنیاز خود 
دسترسی پیدا کنند. این روند به صورت پایلوت برای 
صادرکنندگان فولاد اجرایی شــده و امیدواریم به 
نتایج خوبی برسد و به تدریج به همه موارد صادراتی 

تسری پیدا کند.
رئیس اتاق ایران با طرح این ســوال که چرا ایران 
بااین همه ظرفیت نمی تواند مشکلات ارزی خود را 
حل کند، گفت: فرصت خوبی به دست آمده است تا 
دولت چهاردهم در مسیر حل مشکلات اقتصادی و 

بین المللی با تدبیر عمل کند.
او با اشــاره به منابع طبیعی و سرمایه های انسانی 
ایران، تأکید کرد: ایران می تواند با تکیه بر داشته ها و 
امکانات خود، اقتصادی قدرتمند بسازد. امروز دولت 
این آمادگی را دارد تا به بخش خصوصی میدان دهد 
و برای همین نباید منتظر دولت بمانیم بلکه باید با 
برنامه، کار کارشناسی و منسجم حرکت کنیم. لازم 
اســت اقدامات اجرایی به بخش خصوصی واگذار 
شود تا به بهترین شیوه ممکن به مرحله اجرا برسد.

ســخنگوی کمیســیون 
توسعه تجارت خانه صمت 
گفت:در مهرماه امســال 
بیش از ۲۲ میلیون و ۸۰۹ 
هزار تن کالا به ارزش ۱۳ 
میلیارد و ۶۹۸ میلیــون دلار، بین ایران و ســایر 
کشورها تبادل شد که این میزان ۳۹ درصد بیشتر 

از مهر ماه سال قبل بوده است .
به گزارش ایسنا، سید روح اله لطیفی - سخنگوی 
کمیسیون روابط بین الملل و توسعه تجارت خانه 
صنعت معدن تجارت ایــران - در خصوص کارنامه 
تجارت خارجی در مهر ماه اظهار کرد: تجارت غیر 
نفتی کشور در مهر ماه امســال ، هم در صادرات ، 
هم در واردات و هم ترانزیت خارجی  شتاب چشم 
گیری داشــته به گونه ای که  بیش از ۱۸ میلیون و 
۳۵۹ هزار تن کالا به ارزش ۶ میلیارد و ۷۷۱ میلیون 
دلار در این ماه،  صادر شده که نسبت به مهر پارسال 
در وزن کالاهای صادراتی ۵۸.۶ درصد و در ارزش 

کالاهای صادراتی ۶۲.۶ درصد با رشد همراه بوده که 
این میزان جهش در صادرات ، نقطه امیدی است که 
ظرفیت صادراتی کشور را ارتقا دهیم  و در بین اخبار 
مختلفی که شنیده می شود ، خبر خوبی است که 
استمرار آن اثرات مثبتی در کشور خواهد گذاشت.

وی افزود: در مهر ماه امسال سه میلیون و ۴۵۰ هزار 
تن کالا به ارزش ۶ میلیارد و ۹۲۷ میلیون دلار نیز از 
گمرکات کشور ترخیص شده که این میزان ۲.۲ درصد 
در وزن و ۲۱.۴ درصد در ارزش نسبت به مهر ماه سال 
۱۴۰۲ با افزایش همراه بوده است . لطیفی در خصوص 
مقاصد نخست صادرات کشور در هفتمین ماه امسال 
گفت: اگر چه در مجموع صادرات هفت ماهه کشور 
چین ، بیشترین کالای ایرانی را خریداری کرده، اما در 
مهر ماه، عراق مقصد نخست صادرات کالاهای ایرانی با 
دو میلیارد و ۷۸۰ میلیون دلار بوده است و بعد از عراق 
چین با خرید یک میلیارد و ۴۳۴ میلیون دلار در رتبه 
دوم قرار گرفته و ترکیه  با خرید ۹۲۵ میلیون دلار ، 
امارات با ۷۸۳ میلیون دلار  و افغانستان با ۲۴۹ میلیون 

دلار در رتبه های سوم تا پنجم قرار دارند.
سخنگوی کمیسیون توسعه تجارت خانه صمت در 

خصوص پنج کشور نخست فروشنده کالا به ایران 
توضیح داد: در مهر ماه امســال امارات با فروش دو 
میلیارد و ۱۸۰ میلیون دلار کالا به ایران در جایگاه 
نخست فروش کالا به ایران قرار گرفت و پس از آن 
چین با فروش یک میلیــارد و ۷۵۵ میلیون دلار ، 
ترکیه با فروش یک میلیــارد و ۴۴۲ میلیون دلار 
، آلمان با فروش ۲۰۰ میلیون دلار کالا و روســیه 
با ۱۶۱ میلیون دلار ، شرکای اصلی ایران در تامین 

کالاهای مورد نیاز کشور در مهر ماه بودند .
لطیفی در خصوص آمــار ترانزیت خارجی در مهر 
ماه گفت:  بر اســاس اعلام گمرک ، در هفت ماهه  
امســال بیش از ۱۳ میلیون و ۲۳۹ هزار تن کالای 
خارجی از قلمــرو ایران عبور کرده که نســبت به 
هفت ماه نخست سال ۱۴۰۲ نزدیک به ۴۸ درصد 
با رشد همراه بوده ، میزان کالای خارجی عبوری از 
کشور در مهر ماه یک میلیون و ۷۲۳ هزار تن بوده 
است و پیش بینی می شود با این رویه آمار ترانزیت 
به بیش از ۲۲ میلیون تن در سال ۱۴۰۳ برسد که 
می تواند حد نصاب جدیدی برای کشــور باشد اگر 
چه تا رسیدن به نقطه مطلوب ترسیم شده توسط 

رهبر معظم انقلاب راه طولانی در پیش اســت. در 
همین زمینه چندی پیش ســخنگوی کمیسیون 
توســعه تجارت خانه صمت گفت: مجموع تجارت 
غیرنفتی کشور در فصل تابســتان به ۳۰ میلیارد 
و ۶۰۰ میلیون دلار رسید که این میزان نسبت به 
تابستان سال قبل با رشد ۹.۴ درصدی همراه بوده 
است. سخنگوی کمیسیون توســعه تجارت خانه 
صمت گفت: مجموع تجارت غیرنفتی کشــور در 
فصل تابســتان به ۳۰ میلیارد و ۶۰۰ میلیون دلار 
رسید که این میزان نسبت به تابستان سال قبل با 

رشد ۹.۴ درصدی همراه بوده است.
ســید روح اله لطیفی، سخنگوی کمیسیون روابط 
بین الملل و توســعه تجارت خانه صنعت، معدن 
و تجارت ایران اظهار داشــت: در تابستان امسال 
تجارت غیرنفتی کشــور به ۳۰ میلیــارد و ۶۰۰ 
میلیون دلار رســید که از این میزان ۱۲.۳ میلیارد 
دلار صادرات و ۱۸.۳ میلیارد دلار واردات انجام شده 
است. وی افزود: میزان صادرات کشور در تابستان 
امسال نســبت به تابستان ســال ۱۴۰۲ رشد ۶.۲ 
درصدی داشته و میزان واردات به کشور در تابستان 
امسال، نسبت به مدت مشابه سال قبل، رشد ۱۱.۶ 
درصدی داشته است. لطیفی افزود: در تیرماه امسال 
سه میلیارد و ۹۴۵ میلیون دلار کالای ایرانی صادر 
شده )رشد ۱۰ درصدی(، در مرداد ماه، با رشد ۱۸ 
درصدی نسبت به مرداد سال قبل، چهار میلیارد و 
۴۷۰ میلیون دلار کالای غیر نفتی صادر شده و در 
سومین ماه تابستان نیز ۳.۹ میلیارد دلار )کاهش 

۷.۱ درصدی( کالای ایرانی صادر شده است.
وی در خصوص واردات کالا در تابستان گفت: پایین ترین 
میزان واردات کالا به کشور در تابستان مربوط به تیر ماه 
با سه میلیارد و ۹۴۴ میلیون دلار بوده که نسبت به تیر 
ماه ســال ۱۴۰۲ با کاهش ۲۸.۴ درصدی همراه بوده، 
بیشترین میزان واردات با ۶.۴ میلیارد دلار و رشد ۲۱.۶ 
درصدی مربوط به مرداد ماه بوده و بعد از آن در شهریور 
ماه ۶.۳ میلیارد دلار کالا وارد کشور شده که ۱۲ درصد 

بیشتر نسبت به شهریور سال قبل بوده است .
لطیفی در پایان گفت: تراز تجاری کشور، در فصل 
تابستان امسال با اضافه شدن واردات بیش از ۲.۵ 
میلیارد دلار طلا و خودرو، در کنار نهاده های تولید، 
نهاده های دامی و ماشــین الات صنعتی، با وجود 
رشد صادرات، به منفی ۶ میلیارد دلار رسید. میزان 
تجارت کشور در تابستان امسال نسبت به فصل بهار 

نیز ۱۰ درصد رشد داشته است.
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تجارت خارجی ۳۹ درصد رشد کرد

گشایش بازارهای صادراتی جدید
توزیع برنج های تنظیم بازار آغاز شد

۸۲ درصد تعهدات ارزی رفع شد

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک ارزوییه

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند 
رسمي

آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه قانون تعيين تكليف 
وضعيت ثبتي و اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي

برابر راي شــماره ۱۴۰۳۶۰۳۱۹۰۶۰۰۰۰۱۹۰ مورخ ۲۸ /۰۷ /۱۴۰۳ هیات اول 
موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي 
مستقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملک ارزوییه تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضي 
خانم خدیجه رمضانی نژاد فرزند حاجي بشماره شناسنامه ۳ صادره از بافت  براساس 
گواهی انحصار وراثت ،موازي دوازده ســهم مشاع  از ۹۶ سهم ششدانگ یک قطعه 
زمین مزروعي به مساحت ۷۵ /۴۵۳۶۸ مترمربع پلاک ۲۶۴ فرعي از ۵۳ اصلي مفروز 
و مجزي شــده از پلاک ۵۲ و۵۳ اصلي قطعه یک واقع در بخش ۴۱ کرمان اراضي 
مزروعي ارزوئیه از محل مالک رسمي آقاي حاجي رمضاني نژاد محرز گردیده است.

لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهي مي شــود در 
صورتي که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضي اعتراضي داشته باشند مي 
توانند از تاریخ انتشار اولین آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم 
و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را 
به مراجع قضایي تقدیم نمایند.بدیهي است در صورت انقضاي مدت مذکور و عدم 

وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول : ۱۲ /۰۸ /۱۴۰۳
تاریخ انتشار نوبت دوم :۲۷ /۰۸ /۱۴۰۳

شناسه آگهی 
۱۸۱۷۰۶۱

اداره ثبت و اسناد شهرستان ارزوئيه

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه قانون تعيين 
تكليف وضعيت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابر رای شماره ۱۴۰۲۶۰۳۰۹۰۶۸۰۰۶۸۶۸ مورخ ۱۴۰۳/۰۸/۰۷ 
پرونده کلاسه ۱۴۰۳۱۱۴۴۰۹۰۶۸۰۰۰۳۶۵ هیات اول موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک منطقه در قزوین تصرفات 
مالکانه بلا معارض متقاضی مالکیت خانم فاطمه گل محمدیان به 
شناسنامه شماره ۴۱۴ کدملی ۴۲۲۲۸۱۸۶۹۲ صادره از قزوین فرزند 
محرم در ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به مساحت ۳۰۵۰ متر 
مربع پلاک شماره ۳۴ اصلی واقع در قزوین بخش ۵ حوزه ثبت ملک 
منطقه دو قزوین خریداری از قدرت الله خیری تائید و محرز گردیده 
است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز 
آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به 
مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف 
مدت یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع 
قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور 

و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول : ۱۴۰۳/۸/۲۷ 
تاریخ انتشار نوبت دوم :۱۴۰۳/۹/۱۲ 

صمد قدیم آبادی
رئيس ثبت اسناد و املاک 

شناسه آگهی ۱۸۲۷۹۴۶ 

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک ارزوییه

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند 
رسمي

آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه قانون تعيين تكليف 
وضعيت ثبتي و اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي

برابر راي شماره ۱۴۰۳۶۰۳۱۹۰۶۰۰۰۰۱۹۱ مورخ ۲۸ /۰۷ /۱۴۰۳ هیات اول موضوع 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي مستقر در واحد 
ثبتي حوزه ثبت ملک ارزوییه تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضي خانم ماه جان رمضانی 
نژاد فرزند حاجي بشماره شناسنامه ۴۰۸ صادره از ارزوئیه  براساس گواهی انحصار وراثت 
،موازي دوازده سهم مشاع  از ۹۶ سهم ششدانگ یک قطعه زمین مزروعي به مساحت 
۷۵ /۴۵۳۶۸ مترمربع پلاک ۲۶۴ فرعي از ۵۳ اصلي مفروز و مجزي شده از پلاک ۵۲ و۵۳ 
اصلي قطعه یک واقع در بخش ۴۱ کرمان اراضي مزروعي ارزوئیه از محل مالک رسمي آقاي 
حاجي رمضاني نژاد محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به 
فاصله ۱۵ روز آگهي مي شود در صورتي که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضي 
اعتراضي داشته باشند مي توانند از تاریخ انتشار اولین آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود 
را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رســید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، 
دادخواست خود را به مراجع قضایي تقدیم نمایند.بدیهي است در صورت انقضاي مدت 

مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول : ۱۲ /۰۸ /۱۴۰۳
تاریخ انتشار نوبت دوم :۲۷ /۰۸ /۱۴۰۳

شناسه آگهی ۱۸۱۷۰۶۶
اداره ثبت و اسناد شهرستان ارزوئيه

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک ارزوییه

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتي اراضي و ســاختمانهاي 
فاقد سند رسمي

آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه قانون تعيين 
تكليف وضعيت ثبتي و اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي

برابر راي شــماره ۱۴۰۳۶۰۳۱۹۰۶۰۰۰۰۱۸۹ مورخ ۲۸ /۰۷ /۱۴۰۳هیات 
اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند 
رسمي مستقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملک ارزوییه تصرفات مالکانه بلامعارض 
متقاضي آقاي محمد علي رمضاني نژاد فرزند حاجي بشــماره شناسنامه ۱۸ 
صادره از بافت  بر اساس گواهی انحصار وراثت ،موازي  بیست و چهار سهم مشاع 
از ۹۶ سهم ششدانگ یک قطعه زمین مزروعي به مساحت۷۵ /۴۵۳۶۸ مترمربع 
پلاک ۲۶۴ فرعي از ۵۳ اصلي مفروز و مجزي شده از پلاک ۵۲ و۵۳ اصلي قطعه 
یک واقع در بخش ۴۱ کرمان اراضي مزروعي ارزوئیه از محل مالک رسمي آقاي 
حاجي رمضاني نژاد محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو 
نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهي مي شود در صورتي که اشخاص نسبت به صدور 
سند مالکیت متقاضي اعتراضي داشته باشند مي توانند از تاریخ انتشار اولین 
آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف 
مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایي تقدیم 
نمایند.بدیهي است در صورت انقضاي مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق 

مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول : ۱۲ /۰۸ /۱۴۰۳
تاریخ انتشار نوبت دوم :۲۷ /۰۸ /۱۴۰۳

شناسه آگهی ۱۸۱۷۰۶۹
اداره ثبت و اسناد شهرستان ارزوئيه

آگهی قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
رسمی حوزه ثبتی قائم شهر 

نظر به دستور مواد ۱ و ۳ قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
رسمی مصوب ۱۳۹۰/۹/۲۰ املاک متقاضیانی که در هیات موضوع ماده یک قانون 
مذکور مستقر در واحد ثبتی قائم شهر مورد رسیدگی و تصرفات مالکانه و بلا معارض 

آنان محرز و رای لازم صادر گردیده جهت اطلاع عموم به شرح ذیل آگهی می گردد : 
املاک متقاضیان واقع در قریه چمازکتی پلاک ۵۹ اصلی بخش ۱۶ 

۱۳۰۷۷ فرعی بنام آقای شیرزاد کامل شیخ رجئی نسبت به ششدانگ یک باب خانه 
که مقدار ده سیر مشاع از ۲۴۰ سیر ششــدانگ عرصه موقوفه میباشد به مساحت 
۲۵۳٫۸۰ متر مربع قسمتی از پلاک ۱۲۷۶۵ فرعی از ۵۹اصلی بخش ۱۶ خریداری 

مع الواسطه از آقای عیسی مردانی مالک رسمی. 
لذا به موجب ماده ۳ قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
رسمی و ماده ۱۳ آئین نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز از طریق این 
روزنامه محلی / کثیرالانتشار در شهرها منتشر و در روستاها علاوه بر انتشار ،آگهی رای 
هیات الصاق تا در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعلام شده اعتراض داشته باشند باید 
از تاریخ انتشار اولین آگهی و در روستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به 
اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند. معترض باید ظرف یک ماه از تاریخ 
تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی تقدیم 
دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه 
حکم قطعی دادگاه است و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض 
گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند 

مالکیت مینماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست. 
تاریخ انتشار نوبت اول : ۱۴۰۳/۰۸/۱۲ 
تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۳/۰۸/۲۷ 

مرتضی قاسم پور 
رئيس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان قائم شهر

شناسه آگهی ۱۸۱۷۰۶۳
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فناوری و 
اطلاعات

همکاری ایران و ترکمنستان در حوزه زیرساخت ارتباطات
معاون وزیر ارتباطات و مدیرعامل شــرکت ارتباطات زیرســاخت در راستای برنامه 
فناوری دیپلماسی در عشق آباد با طرف های ترکمنستانی در زمینه توسعه همکاری 
های مشترک دوجانبه گفتگو کردند. به گزارش وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات، در 
این سفر بهزاد اکبری در عشق آباد نشست مشترکی با چاکیف معاون رئیس جمهوری 

در امور ارتباطات و حمل و  نقل و همچنین خداوردی قلیف ترکمنستان برگزار کرد.
در این نشست بعد از ارایه گزارشی از سوی مدیرعامل شرکت ارتباطات زیرساخت 
در مورد توسعه زیرســاخت های دیجیتال در ایران بر دو محور همکاری دو جانبه 
در زمینه ارتباطات و فناوری اطلاعات به ویژه در توسعه زیرساخت ها و همچنین 
تبدیل ترکمنستان و ایران به مسیر ترانزیت ترافیک شرق به غرب، بحث و بررسی 
صورت گرفت. با استقبال طرف ترکمنستانی از توسعه همکاری ها، وزیر ارتباطات 
این کشور به عنوان نقطه تماس کشور میزبان برای پیشبرد مذاکرات و همکاری های 
مشترک معرفی شــد. همچنین قرار شــد امروز برای تفاهم در جزییات، نشست 
تخصصی دیگری با حضور مدیرعامل شرکت ارتباطات زیرساخت و وزیر ارتباطات 
ترکمنستان برگزار شود. در پایان اکبری به نمایندگی از سیدستار هاشمی، وزیر 
ارتباطات ایران از معاون رئیس جمهوری و وزیر ارتباطات ترکمنستان برای بازدید 
از نمایشگاه تلکام دعوت به عمل آورد. نمایشگاه بین المللی تلکام از روز ۳ تا ۶ دی 

ماه در تهران و در محل دائمی نمایشگاه های بین المللی برگزار خواهد شد.

برنامه مستقل هوش مصنوعی گوگل برای آیفون عرضه شد
شــرکت گوگل یــک برنامــه مســتقل هــوش مصنوعی خــود موســوم به 
»جمینای«)Gemini( را برای گوشی های آیفون اپل ارائه داده که در دسترس 
بودن آن در حال حاضر محدود به کشورهای استرالیا، هند، ایالات متحده، انگلیس 
و فیلیپین اســت. به گزارش ایسنا، شــرکت گوگل یک برنامه اختصاصی هوش 
مصنوعی جمینای را برای گوشــی های آیفون ارائه کرد. به نقل از انگجت، گفته 
می شود این نرم افزار رایگان برای اولین بار در استرالیا، هند، ایالات متحده، انگلیس 

و فیلیپین در دسترس قرار گرفته است.
تا به امروز، کاربران آیفون می توانستند از طریق برنامه گوگل به جمینای دسترسی 
پیدا کنند و با محدودیت های قابــل توجهی روبرو بودند. امــا اکنون این برنامه 
اختصاصی شامل ویژگی Gemini Live  اســت که به کاربران امکان می دهد با 
عامل هوش مصنوعی حتی در صفحه قفل آیفون خود نیز در تعامل باشند. در نتیجه 

لازم نیست برنامه را برای استفاده از جمینای روی صفحه تلفن خود باز کنند.
این نرم افزار، رایگان است، اگرچه خرید اشتراک پیشرفته جمینای برای استفاده از 
برخی ویژگی ها ضروری است و هزینه اشتراک آن از ۱۹ دلار در ماه شروع می شود.
گفتنی است که این برنامه با آیفون های دارای یا به روزرسانی شده به iOS ۱۶ و بعد از 
آن سازگار است، به این معنی که افرادی با آیفون های قدیمی تر مانند آیفون ۸ و آیفون 
X نیز می توانند از این هوش مصنوعی بهره مند شوند. البته ناگفته نماند که قدیمی ترین 
آیفونی که می تواند »هوش اپل«)Apple Intelligence( را اجرا کند، »آیفون ۱۵ 
پرو« است. در هر صورت جای تعجب نیست که گوگل یک برنامه اختصاصی جمینای را 
به آیفون بیاورد، چرا که پیش از کنفرانس جهانی توسعه دهندگان)WWDC( در سال 
۲۰۲۴، طبق گزارش ها اپل در حال مذاکره با این گوگل بود تا عامل هوش مصنوعی آن 

را به طور مستقیم در دستگاه های خود ادغام کند.

سرمایه گذاری بیشتر روی خودروی تمام برقی 
پروژه پیکان که مربوط به ساخت یک خودرو تمام برقی است، برای تامین نیاز انرژی 
خود به باتری مبتنی بر گرافن متکی اســت و بودجه بیشتری برای توسعه دریافت 
 SUV می کند. به گزارش مهر، پروژه پیکان با هدف توســعه یک خودرو مفهومی
تمام الکتریکی با قابلیت رانندگی خودران تعریف شده است. این پروژه با همکاری 
نزدیک به ۶۰ شرکت مختلف در کانادا )به رهبری انجمن سازندگان قطعات خودرو 
)APMA(( در حال اجرا اســت. در ســال ۲۰۲۳، در رویداد CES )نمایش لوازم 
الکترونیکی مصرفی( در لاس وگاس، یک نمونه اولیه کاملًا عملیاتی از این خودرو 
رونمایی شد. اکنون، دولت کانادا ســرمایه گذاری جدیدی به مبلغ ۷ میلیون دلار 
کانادا )کمی بیش از ۵ میلیون دلار( در این پروژه انجام داده است. هدف از توسعه این 
وسیله نقلیه، نشان دادن تخصص خودروسازی کانادا در صحنه جهانی و در عین حال 
حمایت بیشتر از شرکت های خودروهای برقی و زنجیره تامین در این کشور است. 

سرمایه گذاری قبلی بیش از ۵ میلیون دلار کانادا توسط آژانس توسعه اقتصادی فدرال 
در جنوب انتاریو، به همراه ۱٫۸ میلیون دلار کانادا از دولت انتاریو و ۱٫۴ میلیون دلار 
کانادا از کبک بوده که به تسهیل طراحی و ساخت پروژه پیکان کمک کرد. دو نمونه از این 
خودرو تولید شده که برای تست و اعتبارسنجی فناوری ها و قطعات مورد استفاده قرار 
گرفته است. شرکت Fastco مستقر در کبک، چرخ هایی را عرضه کرده و شرکت لدارتک 
)Leddartech( پنج دوربین، چهار رادار و دو حسگر لیدار را برای این خودرو تولید 
کرده است. باتری توسط ولتا اکسپلور ساخته می شود که سرمایه گذاری آن را شرکت 
سرمایه گذاری Martinrea International Inc و شرکت NanoXplore انجام 

داده اند. نانواکسپلور یکی از شرکت های فعال در حوزه گرافن است.

بهبود سریع زخم های حاد با پانسمان زیستی ساخت ایران
محققان شــرکت فناوری بن یاخته های رویان وابســته به جهاد دانشگاهی، موفق به 
بومی سازی یک پانسمان زیستی شده اند که زمان بهبود زخم های مزمن همچون سوختگی، 
زخم بستر و پای دیابتی را به کمتر از یک ماه کاهش داده است. دستاوردی که از فرآوری 

زباله بیولوژیک »پرده جنینی« به دست آمده است.
به گزارش ایرنا، محققان شرکت فناوری بن یاخته های رویان وابسته به پژوهشگاه رویان 
سازمان جهاد دانشگاهی اخیرا موفق به بومی سازی یک پانسمان زیستی تحت عنوان 
پرده آمنیوتیک )آمی کر( شده اند. نخستین محصولی از این نوع است که پروانه تولید و 
بهره برداری آن از وزارت بهداشت دریافت شــده است. همچنین به شکل یک پانسمان 
خشک در بسته بندی های مختلف نخستین محصول پالایشــگاه محصولات زایمانی 
محسوب می شود. محصولی قابل جذب در پوست بدن که از بافت اهدا شده انسانی تهیه 
می شود و از ویژگی هایی همچون تســریع در روند بهبودی زخم برای افراد آسیب دیده 
خاص مانند زخم های ناشی از سوختگی، دیابت، زخم بستر و جراحی هایی همچون قرنیه 
چشم برخوردار است. استفاده یک عدد آن با استفاده و تعویض ۱۰ پانسمان موجود برابری 
می کند. مدیرعامل شرکت فناوری بن یاخته های رویان جهاد دانشگاهی در خصوص 
فناوری جدید محصول جدید نوآورانه این شرکت گفت: پرده آمنیوتیک )آمی کر( یکی از 
محصولاتی است که در پالایشگاه ضمایم زایمانی فرآوری شده است. پرده آمنیوتیک )آمی 
کر( یک زخم پوش بیولوژیک )زیستی( است که در سوختگی ها، زخم پای دیابتی و جراحی 

های قرنیه و زخم بستر قابلیت استفاده دارد.
دکتر مرتضی ضرابی در گفت وگو با ایرنا افزود: بررسی ها نشان داد پرده جنینی یا همان 
آمنیوتیک که بعد از تولد نوزاد به عنوان یک زباله بیولوژیک طلایی دور ریخته می شود، قابل 
فرآوری و دارای فاکتورهای رشد و پروتئین های ارزشمندی است. وی افزود: اگر به شکل 
صحیح فرآوری شود می تواند در بهبود و بازسازی زخم مورد استفاده قرار گیرد و این امکان 
توسط شرکت فناوری بن یاخته های رویان فراهم شده است. عضوهیات علمی پژوهشگاه 
رویان جهاد دانشگاهی افزود: پانسمان زیستی بومی سازی شده توسط این مجموعه دانش 
بنیان در واقع نخستین محصول در این حوزه است که به شکل گسترده تولید آن آغاز شده 
است. در صورتی که قبل از این برای زخم های مختلف استفاده از پانسمان های موجود در 
بازار مرسوم بوده است. ضرابی با تاکید براینکه، این پانسمان زیستی سرعت ترمیم و بهبود 
زخم را بدون هیچ عارضه ای به شکل محسوس افزایش می دهد افزود: این درحالی است 

که پیش از این چنین پانسمانی در کشور تولید نشده بود.

اخبار

گزارش اسپید تســت از رده 
بندی میانه ســرعت اینترنت 
موبایل و ثابت کشورها نشان 
می دهد، با وجود ســقوط ۲ 
پله ای ایران در بخش اینترنت 
موبایل، جایگاه آن در بخش اینترنــت ثابت ۴ پله ارتقا 

یافته است.
به گزارش مهر، وب ســایت اسپید تســت جدیدترین 
گزارش از میانه ســرعت اینترنت موبایل و ثابت جهان 
در اکتبر ۲۰۲۴ میلادی را منتشر کرد. طبق این گزارش 
میانه ســرعت اینترنت موبایل جهــان در دهمین ماه 
میلادی ۵۹.۱۵ و میانه ســرعت اینترنــت ثابت جهان 
۹۴.۵۲ مگابیت برثانیه بوده اســت. این درحالی است 
که میانه ســرعت اینترنت موبایل و ثابت جهان در ماه 
گذشته )ســپتامبر( به ترتیب ۵۶.۷۶ و ۹۴.۱۶ مگابیت 

برثانیه بوده است.
به عبارت دیگر میانه ســرعت اینترنت جهان در هر دو 
بخش موبایل و ثابت در اکتبر ۲۰۲۴ میلادی نسبت به 
ماه قبل از آن بهبود یافته است. طبق این گزارش در ماه 
اکتبر میانه سرعت اینترنت موبایل ایران ۳۷.۸۸ و میانه 
سرعت اینترنت ثابت کشور ۱۵.۶۶ مگابیت برثانیه بوده 
اســت. با توجه به این آمار، جایگاه ایــران در رده بندی 
اینترنت موبایل با ۲ پله ســقوط رده ۷۳ و جایگاه آن در 

رده بندی اینترنت ثابت با ۴ پله صعود ۱۴۰ اعلام شده 
است.

البته باید توجه داشــت ماه قبل میانه سرعت اینترنت 
موبایل ایران ۳۷.۳۹ و میانه سرعت اینترنت ثابت کشور 
۱۵.۲۸ مگابیــت برثانیه بوده اســت. همچنین جایگاه 
ایران در رده بندی کشورهایی با بیشترین میانه سرعت 
اینترنت موبایل با یک پله سقوط رده ۷۱ بود. اما در رده 
بندی اینترنت ثابت جایگاه ایــران با یک پله صعود رده 

۱۴۳ ثبت شده بود.
در رده بندی اسپید تست از کشورهایی با بیشترین میانه 
ســرعت اینترنت موبایل رتبه های اول، دوم و ســوم به 
ترتیب به امارات متحده عربی )۴۲۸.۵۳ مگابیت برثانیه(، 
قطر )۳۵۶.۷۴ مگابیــت برثانیه( و کویــت )۲۵۸.۵۱ 
مگابیت برثانیه( تعلق دارد. نکته جالب آنکه جایگاه این 
کشورها در رده بندی نسبت به ماه قبل تغییری نکرده 

است.
در رده چهــارم و پنجم به ترتیب دانمــارک )۱۴۹.۷۳ 
مگابیت برثانیه( و بلغارستان )۱۴۷.۶۸ مگابیت برثانیه( 
قرار دارند. جایــگاه دانمارک در ایــن رده بندی با ۲ و 
بلغارستان ۳ پله صعود کرده است. کره جنوبی با میانه 
ســرعت ۱۴۶.۴۲ مگابیت برثانیه، هلند با میانه سرعت 
۱۳۹.۳۷ مگابیــت برثانیه و نروژ بــا ۱۳۹.۳۷ مگابیت 
برثانیه به ترتیب در رده های ششم، هفتم و هشتم قرار 
دارند. جایگاه کره جنوبی و هلنــد در این رده بندی هر 

کدام به ترتیب ۲ پله و نروژ یک پله سوط کرده است.
لوگزامبورگ با میانه ســرعت ۱۲۷.۵۷ مگابیت برثانیه 

در رده نهم و سنگاپور با میانه سرعت ۱۲۳.۷۳ مگابیت 
برثانیه در رده دهــم قراردارند. جایگاه هــر یک از این 

کشورها در رده بندی یک پله صعود کرده است.
در رده بندی اسپید تست از کشورهایی با بیشترین میانه 
سرعت اینترنت موبایل جایگاه کشورها تغییر چندانی 
نسبت به ماه گذشته نداشته است. سنگاپور )۳۱۶.۹۹ 
مگابیت برثانیه(، امارات متحده عربی )۳۰۰.۵۴ مگابیت 
برثانیه(، هنگ کنگ )۲۹۶.۹۷ مگابیت برثانیه(، شیلی 
)۲۷۹.۱۴ مگابیت برثانیه( و آمریکا )۲۵۳.۳۴ مگابیت 
برثانیه( بــه ترتیب رده هــای یکم تا پنجــم را به خود 
اختصاص داده اند. جایگاه این کشــورها در رده بندی 

اکتبر ۲۰۲۴ هیچ تغییری نسبت به ماه قبل از آن نکرده 
است.

فرانسه با میانه سرعت ۲۷۴.۳۵ مگابیت برثانیه در رده 
ششم فهرست قرار دارد که جایگاه آن نسبت به ماه قبل 
یک پله صعود کرده اســت. اما جایگاه تایلند که با میانه 
سرعت ۲۳۶.۱۲ مگابیت برثایه در رده هفتم قرار دارد، 
نســبت به ماه قبل پله سقوط کرده اســت. در رده های 
هشتم )دانمارک ۲۳۰.۴۱ مگابیت برثانیه(، نهم ایسلند 
)۲۲۴.۵۸ مگابیت برثانیه(، و دهــم رومانی )۲۲۰.۶۶ 
مگابیت برثانیه( قرار دارند که جایگاه آنها نسبت به ماه 

گذشته هیچ تغییری نکرده است.

سنگاپور پرسرعت ترین اینترنت ثابت جهان را دارد

صعود ایران در رده بندی اینترنت ثابت 
News kasbokar@gmail.com

دولت ژاپــن برنامــه ای بــه ارزش ۱۰ تریلیون وون 
)۶۵ میلیــارد دلار( را برای حمایــت از احیای صنعت 
نیمه رسانای این کشور اعلام کرد. به گزارش ایسنا، ژاپن 
طرح جدیدی را برای احیای صنایع نیمه رسانا و هوش 
مصنوعی این کشور اعلام کرده است تا بتواند رهبری 

تراشه خود را دوباره به دست آورد.
شیگرو ایشیبا، نخست وزیر ژاپن، در اوایل هفته جاری 
گفت این برنامه تا ســال مالــی ۲۰۳۰، حمایت مالی 
به ارزش ۱۰ تریلیون ین )۶۵ میلیارد دلار( یا بیشــتر 
فراهم خواهد کرد. ما یک چارچوب کمکی جدید برای 
جذب بیش از ۵۰ تریلیون ین سرمایه گذاری دولتی و 
خصوصی در ۱۰ ســال آینده تدوین خواهیم کرد. این 
بخشی از تلاش های گسترده تر برای تجدید حیات این 

صنعت در ژاپن خواهد بود.
طبق گزارش رســانه های ژاپنی، این طرح بخشــی از 
یک بســته اقتصادی جامع اســت که در نوامبر نهایی 
می شود و از طریق یارانه ها، ســرمایه گذاری نهادهای 

دولتی و ضمانت های بدهی، تامین می شود. این برنامه 
در بحبوحه تلاش های گســترده تر ژاپن برای تقویت و 
تنوع بخشــیدن به زنجیره تامین نیمه رساناهای خود 
صورت می گیرد و دولت قصد دارد فروش تراشــه های 
تولید داخل را تا سال ۲۰۳۰ سه برابر کند و به بیش از 
۱۵ تریلیون ین برساند. یکی از نفع برندگان این حمایت 
مالی، شرکت راپیدوس خواهد بود که تحت پشتیبانی 
دولت بوده و در قلب اقدامات ژاپن برای تجدید حیات 

صنعت تراشه قرار دارد.
راپیدوس که در سال ۲۰۲۲ توسط دولت ژاپن تاسیس 
شد، از حمایت بسیاری از شــرکت های ژاپنی از جمله 
تویوتا موتور و گروه ســونی برخوردار اســت و با غول 
فناوری آی بــی ام آمریکا همکاری دارد. این شــرکت 
تاکنون، بیش از ۲ میلیــارد دلار حمایت دولتی برای 
تولید تراشه های لوجیک ۲ نانومتری پیشرفته تا سال 

۲۰۲۷ دریافت کرده است.
تراشــه های لوجیک برای پردازش اطلاعات و تکمیل 

وظایف در دستگاه های الکترونیکی استفاده می شوند. 
پیشرفته ترین تراشه های لوجیک در فناوری هایی مانند 
هوش مصنوعی، محاسبات کوانتومی و یادگیری ماشین 
استفاده می شوند. تتسورو هیگاشی، رئیس راپیدوس، 
این شرکت را آخرین فرصت ژاپن برای بازیابی موقعیت 
برتر در بازار جهانی نیمه رســانای خوانده است زیرا به 
دنبال رســیدن به پای تایوان و کره جنوبی اســت که 

قدرت های اول دنیا در این بخش هستند.
ژاپن در دهه ۱۹۸۰، بازیکن برتر تراشه در جهان بود و 
بیش از نیمی از بازار جهانی نیمه رســاناها را در اختیار 
 TSMC داشت. اما با ظهور رقبای خارجی مانند شرکت
تایوان و سامسونگ کره جنوبی، این کشور برتری خود 

را از دست داد.
هم سامسونگ و هم TSMC ، برنامه هایی را برای آغاز 
تولید تجاری تراشه های ۲ نانومتری تا سال ۲۰۲۵ ارائه 
کرده اند. در همین حال، آمریکا با شــرکت هایی مانند 
اینتل، به یک بازیگر کلیدی در طراحی تراشــه تبدیل 

شده است. علاوه بر تلاش برای ایجاد یک تولیدکننده 
تراشه قدرتمند در ژاپن، هدف دیگر یارانه های معرفی 
شده، جذب شرکت های تراز اول به کسب و کار تراشه 
در این کشور اســت. با کمک دولت، تراشــه سازانی 
مانند TSMC، سامسونگ الکترونیکس و اینتل، برای 
میلیاردها دلار سرمایه گذاری در ژاپن، کمک کرده اند.

این شرکت ها، در تولید تراشه های حافظه مورد استفاده 
برای ذخیره ســازی داده که در دیتاســنترهای مورد 
اســتفاده برای هوش مصنوعی و رایانش ابری استفاده 
می شوند، پیشرو هستند. شرکت TSMC، برنامه هایی 
برای ســاخت دومین کارخانه در ژاپن پیش از تکمیل 

کارخانه اول خود، اعلام کرده است.
بر اساس گزارش شبکه سی ان بی سی، ژاپن همچنین 
قراردادهای همکاری با متحدانی مانند آمریکا، انگلیس، 
تایوان و تعدادی از کشورهای اتحادیه اروپا امضا کرده 
که هدف آن، پیشبرد تحقیق و توسعه نیمه رساناهای 

نسل بعد است.

مدیــرکل جغرافیایی و اطلاعات مکانی کشــور گفت: 
مطابق برنامــه ابلاغی کارگروه تعامــل پذیری، پروژه 
GNAF به روزرسانی و ژئوکد کردن اطلاعات کدپستی 
ده رقمی در نقاط شــهری و روســتایی کشور درحال 
اجراســت که ۹۷ درصد در نقاط شــهری و روستایی 

مجموعا ۶۸ درصد پروژه پیشرفت داشته است.
 Geo Coded مخفــف GNAF ،به گزارش ایســنا
National Address File به معنی پایگاه نشــانی 
ملی ژئوکد شده است که امکان بررسی و صحت سنجی 
یک نشــانی فیزیکی به همراه موقعیــت و مختصات 

جغرافیایی آن را در کشور مقدور می کند.
در اجرای جی نف، همانند کد ملی افراد، برای مکان ها 
کد شناسایی یکتا صادر خواهد شد و اجرای طرح پایگاه 

استاندارد نشانی مکان محور، در مدیریت امور شهری 
بسیار تاثیرگذار است بنابراین می توان هدف از اجرای 
طرح GNAF را هویت بخشــی به مکان ها دانســت و 
در خلال اجرای این طرح، ابتدا مردم و ســپس ادارات 
خدمات رسان و دستگاه های اجرایی استان، ذینفع این 

طرح هستند.
کارشناسان بر این باور هستند که تشخیص رسمی یک 
نشــانی زمانی به بهترین وجه انجام می شود که از یک 
مرجع مناسب به دست آمده باشد. دسترسی به اطلاعات 
مکانی هوشمند یکی از مسائل مهم در زمینه اطلاعات 
و محاسبات آماری به شمار می آید. به طور کلی قابلیت 
تعیین دقیق یک مکان بر روی نقشــه های جغرافیایی 
رقومی )دیجیتال( و اســتفاده از داده هــای مرتبط با 

مکان، مزایای بی شماری برای کشور دارد.
مجموعه داده های مکانــی GNAF اجازه می دهند تا 
سازمان های دولتی برای توسعه جمعیتی، اجتماعی و 
اقتصادی ابزار تحلیلی دقیق تری دراختیار داشته باشند 
که این مهم از سرشماری های آماری تا توسعه حمل و 

نقل و توسعه منطقه ای را شامل می شود.
در این راســتا اخیرا، رضا ربانی- مدیرکل جغرافیایی و 
اطلاعات مکانی کشور- ضمن تشریح برنامه سال ۱۴۰۳ 
افزود: مطابق برنامه ابلاغی کارگروه تعامل پذیری، پروژه 
GNAF به روزرسانی و ژئوکد کردن اطلاعات کدپستی 
ده رقمی در نقاط شــهری و روســتایی کشور درحال 
اجراســت که ۹۷ درصد در نقاط شــهری و روستایی 

مجموعا ۶۸ درصد پروژه پیشرفت داشته است.

وی اصلی تریــن موانع در پیاده ســازی کامل پروژه در 
کشور را در سه حوزه تامین نقشه، نقص در اجزای نشانی 
و تامین بودجه تقسیم کرد و گفت: مطابق با آیین نامه 
اجرایی نظام ملی آدرس گذاری مکان محور، سازمان ها و 
دستگاه های همکار مشخص و وظایف هریک به تفصیل 

تعیین شده است.
به گفته او، تقریبا تمامی نقشــه های شــهری کشور 
نیازمند به روزرسانی هستند که از ابتدای سال ۱۴۰۲ 
حدود ۵۰ درصد کل کشور با دقت یک متر و با مقیاس 
۱۰۰۰۰ / ۱ توسط ماهواره خیام تهیه شده است. تولید 
لایه پارسل برای امکان استفاده در پروژه GNAF  نیز 
لازم اســت که این مرحله به دلیل هزینه بر بودن هنوز 

تکمیل نشده است.

دزدیده شدن یا گم کردن گوشی همیشه ناراحت کننده 
و پر استرس اســت اما راه حل هایی وجود دارد تا بتوان 
گوشی را رد یابی کرد. به گزارش ایسنا، در شرایطی که 
گوشی مفقود یا به سرقت رفته باشــد دو راه حل کلی 
برای یافتن مکان فعلی آن وجــود دارد که می توان به 

GPS و استفاده از اینترنت اشاره کرد.
اســتفاده از اکانت گوگل یکی دیگر از روش ها است و 
 Android Device برای اینکه بعدا بتوان از قابلیت
Manager که یکی از قابلیت هــای کاربردی گوگل 
است، استفاده کرد، حتما باید یک بار از گوشی اندرویدی 
خود وارد اکانت جی میل خود شــوید؛ در صورتی که 
گوشی شما گم شــده باشــد، می توانید با وارد کردن 
اطلاعــات اکانت خود، مــکان فعلی گوشــی خود را 
 Lock شناســایی کنید. از دیگر گزینه هــا می توان به
اشاره کرد که با اســتفاده از این قابلیت در صورت گم 
شدن گوشی می توان دستگاه خود را قفل و حتی برای 

آن پسورد گذاشت.
در کنار این گزینــه Erase  برای مواردی اســت که 
گوشی شما گم شده و می توانید با استفاده از این گزینه، 
اطلاعات حساسی که در گوشی دارید را پاک کنید. البته 
در صورتی می توان از این قابلیت استفاده کرد که گوشی 
به اینترنت متصل باشد. دارندگان گوشی های آیفون نیز 
می توانند از قابلیت »Find My iPhone« برای پیدا 
کردن دستگاه خود استفاده کنند و اقدامات دیگری نیز 

برای در امنیت نگه داشتن اطلاعات خود انجام دهند.
همچنیــن ثبت شناســه IMEI در همیــاب از دیگر 

روش هایی است که توصیه می شود پس از مفقودی یا به 
سرقت رفتن گوشی انجام شود چراکه همیاب ۲۴ یک 
سامانه کشوری برای ردیابی گوشی های دزدیده شده 
است و این کار باعث می شــود تا اطلاعات موبایل شما 
به کلانتری ها، بازرسی های مرزی، اصناف و اپراتورهای 
مخابراتی در سراسر کشور فرســتاده شود و در صورت 

پیدا شدن آن، به شما اطلاع داده شود.
در کنار موارد گفته شــده، تماس گرفتــن با موبایل از 
آسان ترین راه ها اســت؛ اگر گوشی شما گم شده باشد 
تماس گرفتن با آن می تواند باعث شــود تا کســی در 
نزدیکی موبایل، آن را پیدا کرده و به دســتتان برساند. 
ســامانه پیامکی اپراتورها به کاربران کمک می کند تا 

موبایل گم شده یا دزدیده شده خود را ردیابی کنند.
درصورتی که کاربری مشترک اپراتور اول تلفن همراه 
باشد برای ردیابی گوشی مفقود شده یا به سرقت رفته 
می تواند شماره سریال گوشــی مندرج بر روی جعبه 
گوشــی را از طریق خطوط دائمی همراه اول ارسال و 

سرویس ردیابی گوشی را فعال کند.
پس از این اقدام ســرویس ردیابی گوشــی تا ۱۰ روز 
پس از دریافت شماره سریال، به جست وجوی گوشی 
مفقودشــده می پردازد و در پایان در صورت موفقیت 
در ردیابی گوشــی، نتیجه را از طریق پیامک به اطلاع 
مشترک می رساند تا مشــترک سایر مراحل حقوقی را 
از طریق مراجع ذی ربط پیگیری کنــد، اما درصورت 

عدم موفقیت در ردیابی، مشترک می تواند برای ردیابی 
مجدد گوشی خود اقدام و سرویس را مجددا فعال کند.

برای فعال سازی سرویس ردیابی گوشی لازم است  از 
کد دستوری *۱۰*۲۱۴۱*ســریال گوشی#، برای 
غیرفعال سازی این ســرویس از کد *۱۰*۲۱۴۲# و 
برای دریافت راهنما از کد *۱۰*۲۱۴۳# استفاده کرد 
نکته قابل توجه این است فعال ســازی این طرح برای 

مشترکان اپراتور اول تلفن همراه رایگان است.
همچنین اگر کاربر مشترک اپراتور دوم تلفن همراه باشد 
و با این مسئله )مفقود یا سرقت رفتن تلفن همراه( روبه 
رو شود. در مرحله اول باید سیم کارت خود را مسدود 
کند که برای کار لازم است با شماره ۷۰۰ یا ۷۰۳۳ )از 
خط اپراتور دوم تلفن همــراه( یا ۰۹۳۷۷۰۰۰۰۰۰ یا 
۰۹۳۷۷۰۳۳۰۰۰ )از ســایر خطوط( تماس بگیرند و 

برای درخواست مسدود کردن سیم کارت اقدام کنند.
با گذشــت پنج روز پس از مسدود شــدن خط، کاربر 
کد #۶۱۰۱*  را از یک خط این اپراتور شــماره گیری 
می کنــد. آنگاه پیام هایــی درباره ضوابط اســتفاده از 
سرویس، تاییدیه کسر هزینه ثبت درخواست از اعتبار 
موجود در این سیم کارت، سیم کارت فعال در گوشی در 
زمان مفقودی، مراحل و مدت زمان مسدودی سیم کارت 
برایشان ارسال می شــود؛ پس از آن کافی است کاربر 
شماره سریال ۱۵ رقمی گوشی )درج شده روی جعبه 

گوشی( مفقودشده را وارد کند.

نکته قابل توجه این است که درخواست ردیابی از طریق 
این سامانه پیامکی صرفاً باید از طریق یک سیم کارت )به 
غیر از سیم کارت مورد درخواست ردیابی( صورت گیرد. 
همچنین برای ثبت درخواســت ردیابی حداقل پنج روز 
باید از تاریخ مسدودی سیم کارت گذشته باشد. در صورتی 
که مشترک پیش از پنج روز، اقدام کند شماره موجود در 
گوشی مفقودی/مسروقه به عنوان سارق به مراجع قضایی 
اعلام می شود که سبب مردود شدن نتیجه ردیابی می شود.

پس از ثبت موفق شــماره ســریال گوشــی پیامک 
)درخواست شما ثبت شد، پاســخ ظرف ۴۸ ساعت از 
طریق پیامک ارسال خواهد شد( برای کاربر ارسال می 
شود که پس از ۴۸ ساعت پیامکی حاوی نتیجه ردیابی 
دریافت می کند که این ســرویس صرفاً مثبت یا منفی 
بودن نتیجه ردیابی را مشخص می کند و ارائه اطلاعات 
هویتی مربوط به فرد استفاده کننده از گوشی مستلزم 

ارائه دستور قضایی است.
در مرحله بعد درصورتی که پاسخ مثبت باشد پیامکی 
مبنی بر نتیجه ردیابی شامل تاریخ ردیابی برای کاربر 
ارسال می شــود که در این صورت می تواند به مراجع 
قضایی مراجعه و برای دریافت دســتور قضایی مربوط 
اقدام کند. البته کد پیگیری و تاریخ ردیابی باید حتما در 
نامه قضایی ذکر شود.   حداکثر مهلت ارائه نامه مزبور به 
شرکت اپراتور دوم تلفن همراه)ایرانسل( ۶ ماه از تاریخ 
وصول پیامک است و در صورت منفی بودن پاسخ، کاربر 
می تواند حداقل پنج روز پــس از دریافت پیامک اول 

مجدداً درخواست ردیابی خود را ثبت کند.

شتاب ژاپن برای احیای صنعت تراشه

به روزرسانی ۹۷ درصد اطلاعات مکان های شهری کشور

چگونه گوشی سرقتی را پیدا کنیم؟



5

I N FO@biznews. ir

www.kASBOKARNEWS. ir1403روزنامه كسب و كار| سال هشتم،شماره 3160 یک شنبه 27 آبان ماه

اصناف

د رحالي كه رئيس اتحاد يه بنكد اران مواد  
غذايي از تخفيف 50 د رصد ي تن ماهي 
و بي نصيب مانــد ن مصرف كنند گان از 
اين امر خبر د اد ه، د بير سند يكاي صنايع 
كنســرو اعلام كرد  واحد  هاي توليد ي 

زير پله اي براي افزايش فروش خود  تخفيف  قائل مي شوند . 
محمد  ميررضوي د رباره تخفيف 2500 توماني تن ماهي كه البته 
به جيب عمد ه فروشان مي رود ، گفت: واحد هاي توليد  تن ماهي كه 
استاند ارد  و تحت نظر وزارت بهد اشت هستند ، چنين تخفيف هايي 

را ارائه نمي كنند . 
وي قيمت مصوب هر قوطي تن ماهــي را 5600 تا 5700 تومان 
عنوان و اظهار كرد : طبق تفاهمنامه سند يكاي تن ماهي با سازمان 
حمايت مصر ف كنند گان و توليد كنند گان، قرار شــد ه است كه 
قيمت هر قوطي تن ماهي براساس نوع و وزن بين 5600 تا 5700 

تومان د رنظر گرفته شود . 
ميررضوي گفــت: ارائه تخفيف هاي 50 د رصــد ي براي فروش 
تن ماهي از ســوي واحد هــاي توليد ي غيرمجــاز كه اصطلاحا 
زيرپله اي ناميد ه مي شوند ، براي افزايش فروش صورت مي گيرد  
و خريد اران بايد  هنگام خريد  به برند  و علامت استاند ارد  تن ماهي 
توجه كنند . وي تعد اد  واحد هاي توليــد  تن ماهي را 120 واحد  
عنوان و اظهار كرد : از اين تعد اد  70 د رصد  آنها به صورت غيرمجاز و 
زيرپله اي ها فعاليت مي كنند .  د بير سند يكاي صنايع كنسرو ايران 
اد امه د اد : بســياري از واحد هاي توليد  تن ماهي به د ليل نظارت 
و كنترل از سوي ســند يكا، تمايل به عضويت د ر اين مجموعه را 
ند ارند .  وي با بيان اينكه وزارت بهد اشت و سازمان ملي استاند ارد  
برخورد هاي لازم را بــراي مقابله با واحد هــاي زيرپله اي انجام 
مي د هند ، گفت: واحد  هايي كه عضو ســند يكا هستند ، تن ماهي 

مرغوب و باكيفيت د ر بازار عرضه مي كنند . 
ميررضوي با بيان اينكه تن ماهي اســتاند ارد  ايراني قابل رقابت با 
محصول كشورهاي اروپايي و آســيايي است، اظهار كرد : سالانه 
صاد رات بسيار خوبي به كشورهاي اروپايي و آسيايي بد ون مشكل 

صورت مي گيرد . 
د بير ســند يكاي صنايع كنسرو ايران وزن اســتاند ارد  هر قوطي 
تن ماهي را 180 گرم عنوان كرد  و گفت: اگر واحد  توليد ي قصد  
كاهش وزن د اشته باشــد ، بايد  آن را روي قوطي د رج كند  و اگر 
حجم مواد  موجود  د ر قوطي كمتر از وزن د رج شد ه روي قوطي بود ، 

مصر ف كنند ه بايد  از مصرف تن ماهي صرف نظر كند . 
وي اد امه د اد : فروش تن ماهي 1200 توماني د ر حاشيه اتوبان ها 
غيرمنطقي است چراكه بسته بند ي هر قوطي تن ماهي 400 تومان 

هزينه د ارد  و با توجه به اينكه تن ماهي يك ماد ه غذايي مهم است، 
مصر ف كنند ه بايد  از خريد  اينگونه تن ماهي ها جد ا خود د اري كند . 

ميررضوي يكي د يگر از راهكارهاي تشخيص تن ماهي استاند ارد  
و سالم را توجه به كلمه »تن« روي بســته بند ي عنوان و اظهار 

كرد : مصر ف كنند گان بايد  هنــگام خريد  تن ماهي به تمام نكات 
توجه كنند . 

 رئيس اتحاد يه بنكد اران مواد  غذايي هشد ار د اد  

تخفيف50درصديتنماهيهايزيرپلهاي

اتحاديه هتلداران تهران در سال 1328 
همزمان با رشد و توســعه فعاليت هاي 
جهانگردي راه اندازي شد و پس از گذشت 
65 سال از تاسيس آن يكي از قديمي ترين 
اتحاديه ها در كشــور محسوب مي شود. 
اين اتحاديه از زمان تاسيس نقش موثر و بسزايي در توسعه هتل ها، 
كمك به تصويب قوانين مرتبط با اين صنعت و كاهش قوانين دست 

و پا گير داشته است. 
يكي از مهم ترين اموری كه توسط اين اتحاديه انجام مي شود، بحث 
درجه بندي هتل هاســت. در واقع همه ما مي دانيم كه هرچه يك 
هتل ستاره هاي بيشتري داشته باشد، شرايط رفاهي مطلوب تر و 
همچنين قيمت گران تري دارد. اگرچه اين سيستم تقسيم بندي و 
ستاره دهي به هتل ها همواره مورد اعتراض برخي از منتقدين بوده 
است اما هنوز هم به عنوان پذيرفته ترين طبقه بندي مراكز اقامتي در 
سراسر جهان كاربرد دارد.  البته اين نوع تقسيم بندي بر اساس تعداد 
ستاره ها را در بسياري از مراكز تفريحي- خدماتي و حتي رستوران ها 

شاهد هستيم. 
نوع سرويس دهي به مهمانان، ميزان حرفه اي بودن كاركنان هتل، 
محل قرارگيري هتل در شهر، امكانات ورزشي– تفريحي جانبي، 
نوع و تعداد رستوران و كافي شاپ هاي موجود، وسايل به كار رفته 
در اتاق ها و لابي هتل، امكانات ارتباطي و خدمات جانبي هر يك در 

كسب تعداد بيشتر ستاره هاي هتل تاثيرگذار هستند. 
در همين زمينه رئيس اتحاديه هتلداران اســتان تهران با تاكيد 
بر استانداردسازي هتل هاي اســتان تهران و واقعي كردن سطح 
خدمات آنها متناسب با ستاره اي كه دارند به »كسب وكار« مي گويد: 
55 درصد كل هتـل هاي تهــران درجه بندي شده اند كه از اين ميان 
برخي از آنها تاييد درجه شده اند، تعداد كمي كاهش درجه داشته اند 
و برخي نيز با اعلام تعطيلي موقت اقدام به بازسازي هتل هاي خود 
كرده اند. محمدعلي فرخ مهر با اشاره به استانداردسازي هتل هاي 
استان تهران و واقعي كردن سطح خدمات آنها متناسب با ستاره اي 
كه دارند، اظهار كرد: درجه بندي هتل هاي تهران توسط كميسيوني 
كه در سازمان ميراث فرهنگي، صنايع دستي و گردشگري راه اندازي 
شده، آغاز شد و از مجموع هتل هاي استان تهران، بسياري از واحدها 

بازرسي و نظارت شدند. 
وي افزود: درجه بندي هتل ها پيش از استانداردسازي صورت گرفته و 
به هتل ها اين فرصت داده شده تا درجه و سطح استاندارد خود را ارتقا 
دهند تا پس از تاييد كميسيون، درجه  سلب شده بازگردانده شود. 

فرخ مهر خاطرنشان كرد: با توجه به هزينه بالاي بازسازي و ارتقاي 
سطح استاندارد هتل ها ، در اين بين واحدهايي هم هستند كه مثلا 
چهار ستاره بودند و دو ستاره شان گرفته شد و حالا ترجيح مي دهند 
با همان دو ستاره فعاليت كنند و نرخ خود را كاهش دهند، چرا كه 
فعلا شرايط ارتقاي درجه و هزينه كرد براي استانداردسازي را ندارند. 
وي تصريح كرد: چرا هتلي كه تازه ســاخته شده و شرايط خوبي 
دارد دوباره ملزم به اجراي طرح استانداردســازي مي شود و براي 
آن بايد هزينه  اضافه صرف كند؟! طرح ها بدون توجه به موقعيت و 
عمر هتل ها اجرا مي شوند؛ طرح همين مسائل باعث شد كه اتحاديه 

هتلداران با حمايت اداره ميراث فرهنگي و گردشــگري اســتان، 
درجه بندي هتل ها را آغاز كند.  رئيس اتحاديه هتلداران تهران در 
ادامه اظهار كرد: بعد از درجه بندي و سلب درجه از هتل ، آن واحد 
اقامتي مي تواند اقدام به استانداردسازي كند و هر زمان كه شركت 
مجري استانداردسازي و كميسيون درجه بندي اتحاديه كيفيت هتل 

را تاييد كرد ، درجه و ستاره  گرفته شده دوباره بازگردانده مي شود. 

400 هتل تا 11 سال آينده 
به گفته رئيس سازمان ميراث فرهنگي، صنايع دستي و گردشگري، 
با توجه به سند چشم انداز 1404 و برنامه 20 ساله براي جذب 20 
ميليون گردشگر ورودي به ايران مي توانيم طي 11 سال آينده 130 

هتل 4 و 5ستاره خود را به بيش از 400 هتل افزايش دهيم. 
اين بدان معناست كه بايد به طور متوسط 20 تا 25 هتل در سال 

بسازيم كه براي رسيدن به اين هدف نيز برنامه ريزي صورت گرفته 
و با كمك بخش خصوصي مي توان ساخت اين هتل ها را به اتمام 
رساند.  رئيس اتحاديه هتلداران استان تهران نيز با تاييد اين خبر به 
»كسب وكار« مي گويد: ساخت 400 هتل تا سال 1404 دور از ذهن 
نيست. اگر اعتمادسازي اقتصادي در كشور ايجاد شود، آنقدر پول 

وجود دارد كه سرمايه گذاران به هتل سازي رو آورند. 
محمدعلي فرخ مهر با بيان اين مطلب اظهار كرد: قطعا ســاخت 
400هتل در كشــور تا 11 ســال آينده براي جذب 20 ميليون 
گردشگر عملي اســت، چراكه همين حالا نيز حدود 200 تا 300 
هتل در شرف ساخت است كه البته برخي از آنها مجوز گرفته  و هنوز 
كار را شروع نكرده اند و برخي هم درصدي از كار را عملياتي كرده اند. 
وي با تاكيد بر اهميت شرايط اقتصادي در سرمايه گذاري براي ساخت 
هتل ها تصريح كرد: اگر شرايط اقتصادي براي سرمايه گذاران ايمن شود، 

حتي مي توان بيشتر از 400 هتل در كشور ساخت.  فرخ مهر خاطرنشان 
كرد: اينكه براي ساخت هتل حتما بايد سرمايه گذاران خارجي وارد شوند، 
درست نيست، چراكه خودمان آنقدر سرمايه دار در كشور يا خارج از ايران 
داريم كه فقط به اعتماد و امنيت اقتصادي نياز دارند و اگر مطمئن شوند 
آينده  اقتصادي و سياسي كشور مثبت است، يقينا سرمايه هايشان را به 

ايران مي آورند. 

تاكيد بر اهميت حمايت بانك ها از صنعت هتل سازي
رئيس اتحاديه هتل ها و هتل آپارتمان هاي استان تهران با تاكيد 
بر اينكه سرمايه گذاري در هتل يكي از سنگين ترين فعاليت هاي 
اقتصادي دنياست، افزود: دو بخش هتل سازي و بيمارستان سازي 
در صنعت براي ســرمايه گذاري از حساســيت، زمان بــر بودن و 
سرمايه گذاري بالا برخوردار است و اين حركت ها نيز جز با كمك 

مالي از طرف بانك ها بــه نتيجه نمي رســد.  فرخ مهر همچنين 
خاطرنشان كرد: صرف نظر از موضوع ســاخت هتل هاي جديد و 
جذب سرمايه گذاران بيشتر، لازم اســت دولت و سازمان ميراث 
فرهنگي و گردشــگري حمايت جدي تــري از هتل هاي موجود 
داشــته باشــند.  به گفته وي، اگر نيم نگاهي به آنچه كه هستيم 
شود، يقينا ســطح خدمات اين هتل ها نيز افزايش خواهد يافت 
و زماني كه تعداد گردشگران بيشتر شــود، ديگر مشكلي از نظر 
خدمات دهي نخواهيم داشــت. رئيس اتحاديــه هتل ها و هتل 
آپارتمان هاي اســتان تهران بــا بيان اينكه ســاخت 400 هتل 
11 ســال زمان مي برد و بهتر اســت تا آن زمان از داشته هايمان 
حفاظت كنيم، افزود: اين موضــوع بارها با رئيس ميراث فرهنگي 
 و گردشگري مطرح شده است و خواهان جذب حمايت هاي آنها 

هستيم. 

 آينده  اقتصادي و سياسي مثبت، تضمين كننده ساخت 400 هتل در كشور

55درصدهتلهايتهراندرجهبنديشدند
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کشاورزي

رئيس سازمان د امپزشــكي گفت: 8/8 
ميليارد  تومان غرامت به خسارت د يد گان 
 VHS از پــرورش ماهي كــه از بيماري
خســارت د يد ه اند ، پرد اخت مي شــود  
به شــرطي كه بعــد  از اعلام ســازمان 
د امپزشكي بلافاصله توليد  خود  را قطع كرد ه باشند . مهد ي خلج د ر 
پاسخ به سوال مبني بر اينكه پرورش د هند گان ماهي عنوان مي كنند  
از غرامت حد ود  10 ميليارد  توماني خسارت د يد گان پرورش ماهي 
قزل آلا از ويــروس VHS، مبلغي د ريافــت نكرد ه اند ، گفت: مبلغ 
مذكور معاد ل 8 ميليارد  و 800 ميليون تومان است و ما به آن د سته 
از مزارع پرورش ماهي خســارت مي د هيم كه بعد  از اعلام سازمان 
د امپزشــكي بلافاصله توليد  خود  را قطع كرد ند . ولي به آن د سته از 
پرورش د هند گاني كه د ر مقابل اعلام خطر نسبت به ويروس توجهي 
نكرد ند  و به توليد  اد امه د اد ند  و باعث آلود گي ســاير مزارع شــد ند ، 

هيچگونه خسارتي پرد اخت نخواهيم كرد . 

  نيمي از مراكز پرورش قزل آلا، واجــد  د ريافت پروانه 
بهد اشتي نيستند 

رئيس سازمان د امپزشكي د ر پاسخ به سوال د يگري مبني بر اينكه 
طبق گفته پرورش د هنــد گان ماهي قزل آلا يكي از د لايل شــيوع 
ويروس VHS د ر بين مزارع پرورش ماهي، نزد يكي مزارع به يكد يگر 
بود ه است و چرا سازمان مجوزهايي را د ر فواصل نزد يك براي احد اث 
مزارع پرورش ماهي مي د هد ، گفت: 50 د رصد  مزارع پرورش قزل آلا 
واجد  د ريافت پروانه بهد اشتي نيستند  ولي به هرحال شكل گرفته و ما 
نتايج آن را مي بينيم. وي افزود : د ر آيند ه بايد  به د نبال تغيير باشيم و 
پرورش د هند ه خود ش الزامات پرورش را رعايت كند  و نسبت به آن 

متعهد  باشد . 

  نياز ايران به 700 ميليون تخم چشم زد ه ماهي قزل آلا
رئيس سازمان د امپزشكي كشور با بيان اينكه ويروس VHS يكي 
از خطرناك ترين بيماري ماهيان قزل آلاست، گفت: رد پاي ويروس 
مذكور از سال 1382 د ر كشــور تاييد  و به مراجع بين المللي اعلام 
شد ه است. وي افزود : با تغيير اقليم و گرم شد ن هوا، آب هاي سطحي 
كاهش مي يابد  و به اين ترتيب ويروس هايي از قبيل VHS موجب 
اثرگذاري بر ماهي  قزل آلا كه نوعي ماهي ســرد آبي است، مي شود . 
وي با اشاره به تعد د  مزارع پرورش ماهي و افزايش روزافزون آنها چه 
به لحاظ تعد اد  و چه به لحاظ توليد ، گفت: نياز سالانه به تخم چشم زد ه 

ماهي قزل آلا حد ود  650 تا 700 ميليون است د رحالي كه حد ود  200 
ميليون آن د ر د اخل تامين مي شود . 

  تخم ماهي قاچاق، عامل ورود  آلود گي به مزارع پرورش 
ماهي

رئيس سازمان د امپزشكي اظهار د اشت: سازمان شيلات كميت تخم 
چشم زد ه ماهي را تعيين مي كند  و سازمان د امپزشكي د ر تعيين كميت 
و تعيين شركت وارد كنند ه آن نقشي ند ارد  بلكه فقط يك نقش حاكميتي 
را بر عهد ه د ارد . خلج اظهار د اشت: نظارت بر محصول وارد  شد ه بر عهد ه 

سازمان د امپزشكي است كه اين سازمان با اين موضوع به صورت جد ي 
برخورد  مي كند . رئيس سازمان د امپزشكي اظهار د اشت: هم اكنون از 
كشورهاي مختلف مانند  فرانسه، د انمارك و اسپانيا با شرايط منطقي 
تخم چشم زد ه ماهي به كشور وارد  مي شود  و د ر 3 سال اخير حد ود  1122 
نمونه از همه محموله هاي وارد اتي برد اشت شد ه و 1608 آزمايش روي 
 VHS آنها انجام شد ه كه د رنتيجه آزمايشات هيچ گونه رد پايي از ويروس
د ر محموله هاي وارد اتي نبود ه است. وي افزود : اگر از طريق قاچاق محموله 
آلود ه وارد  مي شود ، ما نمي توانيم آن را كشف كنيم و اين وظيفه بر عهد ه 
ما نيست. به گزارش فارس، رئيس سازمان د امپزشكي اظهار د اشت: براي 

آيند ه د ر پرورش اين ماهي بايد  به سمت تجهيز و سيستم هاي مد اربسته 
حركت كنيم و آب ورود ي و خروجي از استخرهاي مزارع پرورش ماهي 
مشخص باشد . خلج بيان د اشــت: د ر حال حاضر مزارع پرورش ماهي 
قزل آلا به شرايطي رسيد ه كه آماد گي مجد د  براي ريختن بچه ماهي را 

د ارد  مشروط بر اينكه ضوابط بهد اشتي د ر آن رعايت شود . 

  ويروس آنفولانزاي فوق حاد  پرند گان د ر ايران گرد ش 
ند ارد 

خلج با اشاره به آنفولانزاي پرند گان كه صنعت طيور و بهد اشت عمومي 

و همچنين سلامت انسان ها را د چار مخاطره جد ي مي كند ، گفت: بر 
اين اساس اكيپي از سازمان د امپزشكي و محيط زيست ساماند هي 
شــد  تا د ر مناطقی كه پرند گان مهاجر وجود  د ارند ، مراقبت هايي 

به عمل  آيد .
 رئيس سازمان د امپزشكي كشور اظهار د اشت: اين سازمان ساماند هی 
31 هزار و 394 نمونه از تعد اد  961 واحد  پرورش طيور صنعتي و 380 
روستا را انجام د اد  و روي اين نمونه ها بالغ بر 105 هزار آزمايش صورت 
گرفت. وي افزود : رهاورد  اين تلاش اين بود  كه ويروس آنفولانزاي فوق 

حاد  پرند گان د ر كشور د ر گرد ش نيست. 

رئيسسازماندامپزشكيخبرداد

پرداخت خسارت مشروط به پرورش د هند گان ماهي

رئيس شــوراي ملي زعفران نسبت به 
بي توجهي مسئولان به پروسه توليد تا 
بازار و صادرات زعفران طي ســال هاي 
گذشته انتقاد كرد و گفت: زعفران كالاي 
لوكس نيست و بايد نگاه به اين محصول 
به عنوان يك كالاي فوق اســتراتژيك براي كشــور تغيير كند. 
غلامحسين شافعي اظهار كرد: توليد زعفران طي سال هاي اخير 
افزايش مناسبي داشته و سطح زير كشت آن در كشور بالا رفته اما 
مشكلي كه در اين زمينه وجود دارد، اين است كه راندمان توليد 
زعفران در ايران در مقايسه با ديگر كشورها بسيار پايين تر است كه 
البته وزارت جهاد كشاورزي اقداماتي در اين زمينه انجام داده است. 

   طرح جامع زعفران از بايگاني خارج شود
وي افزود: راه حل مشكل توليد زعفران اجراي »طرح جامع زعفران« 
است كه سال ها پيش به تصويب رسيده اما اجباري نشد و به نظر 
مي رسد عمده ترين مشكل ســر راه اجراي اين طرح، بودجه بوده 
كه گريبان گير مسئولان شده است. شافعي ادامه داد: طرح جامع 
زعفران مي تواند بهره وري توليد را افزايش دهد و هرچه زودتر در 
كشور اجرايي شود و به توليد كمي و كيفي اين محصول استراتژيك 

كمك كند. 

   كشت زعفران فقط در مناطق كم  بارش
رئيس شــوراي ملي زعفران گفت: يكي از مشكلاتي كه در توليد 
زعفران وجود دارد، توســعه كشــت آن در همه مناطق كشــور 
است درحالي كه زعفران در شــرايط بحران آبي كه هم اكنون در 
كشــور به وجود آمده اســت، به عنوان محصولي كه مي تواند در 
 شرايط كم آبي رشد كند، بايد در مناطق كم آب و كم بارش توسعه

 يابد. 

   برند سازي براي زعفران ايراني ضروري است
شــافعي درباره مشــكلات صادرات زعفــران نيز اظهــار كرد: 
در بــازار جهاني زعفران بــا رقباي جديدي روبه رو هســتيم كه 
اصولي تر و علمي تر از ايران كار مي كنند امــا بايد بتوانيم ضمن 
حفظ بازار زعفــران ايراني در فضاي بين المللي، به برندســازي 
 زعفران كه مــورد بي مهري قرار گرفته اســت، بيــش از پيش 

توجه كنيم. 
   وصل شدن به مشتري نهايي بدون واسطه ها

رئيس اتــاق بازرگاني ايران بــا بيان اينكه طي ســال هاي اخير 
تلاشــي براي تثبيت زعفران ايراني در بازارهــاي جهاني انجام 
نشده است، گفت: يكي ديگر از مشــكلات صادرات زعفران اين 
است كه نمي توانيم مســتقيما محصول خود را به مصرف كننده 
برسانيم و در اين راه بيشــترين صادرات زعفران ايراني به وسيله  
واســطه هايي صورت مي گيرد كه آن را به نام خود به كشورهاي 
ديگر و مصرف كنندگان نهايي صادر مي كنند. وي افزود: شوراي 
ملي زعفران پيشنهاداتي در اين زمينه مطرح كرده كه با همكاري 
كميسيون كشاورزي مجلس اميدواريم بتوانيم برند ملي زعفران 
ايراني را بشناسانيم و مستقيما توليد خود را به مصرف كننده نهايي 

متصل كنيم كه در اين صورت ارزش افزوده چند برابر نصيب ايران 
و صادر كنندگان زعفران مي شود. 

   ضرورت توجه به صنايع تبديلي
به گزارش ايسنا، شافعي تصريح كرد: يكي ديگر از مشكلات موجود 
در بازار زعفران توجه نكردن به صنايع تبديلي است. درحالي كه در 

دپارتمان هاي بين المللي همواره شــاهد رونمايي از دستاوردها و 
محصولات حاصل از دو محصول عمده ايراني )زعفران و انار( هستيم. 

   زعفران تا پايان سال به بورس مي رود
50 درصد مسير ورود زعفران به بورس طي شده است و اميدواريم 
تا پايان سال اين اتفاق به طور كامل محقق شود. محمدرضا قدسي، 

مدير امور باغباني  سازمان جهاد  كشاورزي خراسان رضوي با اعلام 
اين خبر عرضه زعفران در بورس را كمكي به صادرات زعفران در 
سطح جهاني دانست و اظهار كرد: عرضه زعفران در بورس، اعتبار 
صادرات آن را در برند جهانــي افزايش مي دهد و اين اتفاق كمك 
شاياني به بازار زعفران خواهد كرد. وي با اشاره به اينكه سازمان جهاد 
كشاورزي براي بهبود كيفيت زعفران در مرحله توليد تلاش خود 

را كرده است، اظهار كرد: كارگزاران بورس بايد بقيه مسير را كامل 
كنند، البته تاكنون ميزاني از زعفران خريداري شده اما اين مقدار به 
اندازه كافي نيست. قدسي نارضايتي رئيس اتحاديه صادركنندگان 
زعفران استان از وضعيت بازار را ناشي از نوسان قيمت ها دانست 
 و گفت: اگر زعفــران وارد بورس شــود، شــاهد تثبيت قيمت 

خواهيم بود. 

زعفرانکالایفوقاستراتژیک

کشت زعفران فقط در مناطق کم بارش
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نشست بررسی راهکارهای توانمندسازی 
مؤسسه های آموزش دریانوردی کشور در 

بندر بوشهر 
فعالیت 14 مؤسســه آموزش 

دریانوردی در استان بوشهر 
مدیرکل بنادر و دریانوردی اســتان بوشــهر 
گفت: 14 مؤسســه آمــوزش دریانوردی در 
این اســتان فعال اســت کــه بــرای ارتقاء 
کارایــی و بهــره وری آنهــا بــا بهره گیری 
از اســتاندارد روز و جهانــی در حــوزه 
 دریانــوردی برنامه ریــزی ویــژه ای انجــام

 شده است. 
بــه گــزارش روابــط عمومــی اداره کل 
بنــادر و دریانــوردی اســتان بوشــهر، 
محمد شکیبی نســب در نشســت بررســی 
 راهکارهــای توانمندســازی مؤسســه های 
آمــوزش دریانــوردی کشــور در بنــدر 
 بوشــهر اظهــار کــرد: برگــزاری چنیــن 
نشســت ها برای افزایش کیفیــت آموزش، 
بدون تردیــد نشــان از نگاه ویژه ســازمان 
 بنــادر و دریانــوردی بــه مقولــه مهــم 

دریانوردی است.
وی بیــان کــرد: در مؤسســه های آموزش 
دریانوردی نیاز اســت آموزش ها به ســمت 
کاربردی و عملــی رفته و اندکی از مســائل 

تئوری فاصله بگیرند.
مدیرکل بنادر و دریانوردی اســتان بوشــهر 
ادامه داد: با توجه به ظرفیت موجود در استان 
و همچنین بازار شغل مناسب، انتظار می رود 
هم استانی ها نسبت به استفاده از مؤسسه های 
آموزش دریانــوردی اهتمام جدی داشــته 

باشند.
مؤسســه های  افــزود:  شکیبی نســب 
آمــوزش دریانــوردی اســتان از حیــث 
جغرافیایــی در عمــده مناطــق اســتقرار 
داشــته و این مهم به تســهیل دسترســی 
 داوطلبــان آموزش کمــک شــایانی کرده

 است.
وی بیان کــرد: در نیمه نخســت امســال، 
بــا برگــزاری 215 دوره آموزشــی، چهار 
 هــزار و 653 نفــر در این دوره ها شــرکت 

کردند.
شکیبی نســب گفــت: بــا هــدف ارزیابی 
مؤسسه ها در ســال جاری، 50 بازدید از این 
 مراکز انجام و نقاط ضعف و قوت آنها ارزیابی 

شده است.
مدیرکل امــور دریانــوردان ســازمان های 
تخصصــی و بین المللــی ســازمان بنادر و 
دریانوردی نیز گفت: تســهیل ارائه خدمات 
به دریانوردان و توانمندسازی مراکز آموزشی 
 STCW و رعایــت اســتانداردها بر اســاس
)کنوانســیون بین المللــی اســتانداردهای 
آموزش، صدور گواهینامــه و نگهبانی برای 
 دریانــوردان( از اولویت هــای ایــن حــوزه 

محسوب می شود.
مهدی فرمهینی فراهانی افزود: در کنوانسیون 
یاد شده، موارد بسیار مهم و ارزشمندی تعریف 
شده که رعایت آنها امری مهم و اجتناب ناپذیر 

است.
وی اظهــار کــرد: بوشــهر نیــز در ارتباط 
بــا آموزش هــای دریانــوردی، مراکــز 
آموزشــی توانمندی دارد کــه این ظرفیتی 
 بــرای آمــوزش دریانوردانــی نخبــه و 

متخصص است.

به گــزارش روابط عمومی 
هیات فوتبــال مازندران، 
درزی  رحیــم  دکتــر 
خلردی دربــاره جزئیات 
چهارمین همایش روسای 
هیات های فوتبال سراسر 
کشور به میزبانی اســتان مازندران اظهار داشت: 
آئین غبارروبی مزار شهدای گمنام و تجدید بیعت 
با آرمان های شــهدای هشت ســال دفاع مقدس 
و حضرت امام خمینــی )ره( بنیان گــذار انقلاب 
اسلامی ایران، با حضور مسئولان هیات های فوتبالی 
استان های مختلف کشور در یادمان شهدای پارک 

موزه دفاع مقدس استان مازندران برگزار شد.

*تجدید میثاق با شهدای مازندران
وی بیان کــرد: در ایــن آئین مهدی تــاج رئیس 
فدراسیون فوتبال، اعضای هیات رئیسه فدراسیون 
فوتبال، هدایت ممبینی دبیرکل فدراسیون فوتبال 
و تمام روسای هیات های فوتبال استان های سراسر 

کشور حضور داشتند.
مهدی تاج رئیس فدراسیون فوتبال در این مراسم 
درباره رشــادت های جوانان در پیروزی جمهوری 
اســلامی ایران، گفت: با قدم نهادن در مسیر شهدا 
و آرمان های انقلاب و جهاد تبیین بتوانیم در زمره 

افرادی باشــیم که قدم های مثبتی بــرای  جوانان 
برداریم.

*بازدید از پروژه ســاختمان هیات فوتبال 
مازندران

در ادامه روز نخست حضور جامعه مدیران فوتبال 
کشــور به مازندران، مهدی تاج رئیس فدراسیون 
فوتبال بــا همراهی دبیرکل فدراســیون فوتبال و 
رئیس هیات فوتبال مازندران از پروژه ساختمان در 

حال احداث هیات فوتبال مازندران بازدید کردند.
رئیس فدراسیون فوتبال در این بازدید با اشاره به 
اینکه پروژه ساختمان فوتبال مازندران با زیربنای 
مناســب در حال حاضر پیشــرفت خوبی دارد و 
مجموعه کاملی است، تصریح کرد: این ساختمان 
از امکانات، هتلینگ عالی و چشــم انداز مناســب 

برخوردار می باشد.
تاج با قدردانی از زحمات و تلاش های شبانه روزی 
رئیس و همکاران هیات فوتبال مازندران و خیران 
در پیگیری ســاخت این پروژه، افــزود: امیدوارم 
بقیه هیات های فوتبال استان های کشور که هنوز 
نتوانسته اند همچین بناهایی را اجرا کنند از تجربه و 
پیگیری های هیات فوتبال مازندران استفاده کنند.

وی با بیان اینکه امیدواریم این پروژه تا سال آینده به 
اتمام برسد و قطعا حمایت می کنیم تا این ساختمان 
به سرانجام برسد، گفت: در شرایط کنونی اجرای این 

پروژه مثال زدنی است.

*تجلیل از هیات رئیسه فدراسیون و رؤسای 
هیات های فوتبال استان ها

در ادامه برنامه های روز نخست چهارمین همایش 
روسای هیات های فوتبال کشور در استان مازندران، 
در آئینی از اعضای هیات رئیسه فدراسیون فوتبال، 
روسای هیات های فوتبال استان ها، پیشکسوتان، 
روسای هیات فوتبال شهرســتان های مازندران، 
داوران لیگ برتری اســتان مازندران با اهدای لوح 

تقدیر تجلیل شده است.
رئیس فدراسیون فوتبال در این مراسم با قدردانی 
از میزبانی هیات فوتبــال مازندران، گفت: زحمات 
بسیار زیادی بر دوش روســای هیات های فوتبال 

است که قدردان زحمات این عزیزان هستیم.
مهدی تاج با اشــاره بــه ظرفیت بــالای فوتبال 
مازندران، خاطرنشان کرد: قدردان زحمات اعضای 
هیات فوتبال استان مازندران هستیم و خوشحالیم 
که اتحاد و همدلی خاصــی را در فوتبال مازندران 

شاهد هستیم.
وی قدردانــی از خانواده های اعضــای هیأت های 
فوتبال سراسر کشور: جا دارد اینجا ویژه از همسران 
روســای هیات های فوتبال تقدیر کنم که ســنگ 
صبور همســران خودشــان در این مسیر سخت 

هستند.
دبیرکل فدراسیون فوتبال نیز در این مراسم، ضمن 
تبریک هفته مازندران، اظهار کرد: خیلی خوشحالیم 
که در جمع خانواده بزرگ فوتبال مازندران هستیم. 

هدایت الله ممبینی از ظرفیت بالای فوتبال استان 
مازندران گفت و افزود: مازندرانی ها همیشــه و در 
تمامی رشته ها باعث رشــد و تعالی ورزش کشور 
هســتند و در فوتبال هم مازندرانی ها همیشه در 

سطح اول کشور حضور دارند.
وی گفت: این همدلی و اتحاد در فوتبال مازندران 
باعث می شود ما شاهد پیشــرفت فوتبال ایران در 

عرصه های مختلف  باشیم.

*ظرفیت بالای فوتبال مازندران
رئیس هیات فوتبال اســتان مازندران نیز در این 
مراسم ضمن گرامیداشت یاد و خاطره پیشکسوتان 
فوتبال، گفت: همه این عزیزان بــر گردن فوتبال 
مازندران حق دارند و ما ادامه دهنده راه این بزرگان 

هستیم. رحیم درزی خلردی ضمن تقدیر از تمامی 
زحمتکشان فوتبال مازندران، گفت: پروژه هایی که 
در حال حاضر در فوتبال مازندران در حال تکمیل 
اســت، مرهون زحمات یکایک روسای هیات های 
شهرستان های استان است و عملکرد این عزیزان 
باعث شــد تا ســاختار فوتبال مازندران پیشرفت 

داشته باشد.
درزی خلردی از ظرفیت بــالای فوتبال مازندران 
گفت و ادامه داد: 520 تیم در اســتان مازندران در 

حال رقابت هستند.
وی در ادامه گفت: فوتبال مازندران از یک ظرفیت و 
استعداد بسیار بالایی برخوردار است و امیدواریم با 
کمک همه مسئولان بتوانیم باعث پیشرفت فوتبال 

استان باشیم.

گرامیداشت روز مازندران؛

میزبانی مازندران از روسای هیات های فوتبال سراسر کشور

آیین مبادله قرارداد فروش ســهام شــرکت صنایــع معدنی 
کانی سازان کیمیا به شــرکت فولاد مبارکه  در مرکز تجاری - 

اداری زرافشان بانک پارسیان برگزار شد.
محمدیاسر طیب نیا، مدیرعامل فولاد مبارکه در این آئین طی 
بیاناتی تصریح کرد: از اینکه امروز آخرین گام های رسمی برای 
مبادله قرارداد فروش ســهام شرکت صنایع معدنی کانی سازان 
کیمیا برداشته شــده بسیار خرســندیم و امیدواریم این اتفاق 

الگویی برای اتفاق های بهتر و بزرگ تر آینده باشد.
وی ادامــه داد: از مدیرعامــل، هیئت مدیره بانک پارســیان و 

مدیرعامــل شــرکت ســرمایه گذاری پارســیان بــه دلیل 
اینکه با نــگاه حرفــه ای، هدایــت مجموعه صنایــع معدنی 
کانی ســازان کیمیــا را بــر عهــده داشــته و آن را بــه نقطه 
ارزشــمندی رســاندند که بــه بلــوغ رســیده و می تواند در 
راســتای منافــع کشــور و تولید ملــی نقش آفرینــی کند، 
قدردانی می کنــم. انعقاد این قــرارداد اتفاق بزرگی اســت و 
 می تواند نقطــه عطفی در شــکل گیری حرکت هــای معدنی 

 کشور باشد.
به گفته مدیرعامل فولاد مبارکه انعقاد قرارداد خرید شــرکت 
صنایع معدنی کانی سازان کیمیا بین بانک پارسیان، فولاد مبارکه 
و فولاد کاوه پارس به نوبه خــود بزرگ ترین معامله تاریخ فولاد 
مبارکه و به لحاظ رقم و عدد، در سال جاری بزرگ ترین معامله 
بورسی بود. علاوه برآن نیز این امر در کشور به عنوان بزرگ ترین 
مشارکت معدنی سال به شمار می رود و خرید سهام شرکت اپال، 
تضمین کننده سودآوری گروه فولاد مبارکه در آینده خواهد بود.

وی اظهار کــرد: اولین هدفی که مــا از این مشــارکت دنبال 
می کنیم تأمین پایدار گندله و کنســانتره موردنیاز گروه فولاد 
مبارکه است. فولاد مبارکه امروز بزرگ ترین تولیدکننده فولاد 
کشور و منطقه اســت و بزرگ ترین چالش ما در صنعت فولاد 

طی سال های گذشــته، چالش تأمین مواد اولیه بوده که البته 
شاید طی چند ســال اخیر به دلیل پیشــی گرفتن گلوگاه های 
جدیدی همچون محدودیت های انرژی نســبت به این چالش 
 کمتر سخنی از آن شنیده شده و این چالش در پله های عقب تر

 قرار گرفته است.
طیب نیا ادامه داد: با توســعه هایی که در صنعت فولاد داریم در 
حال حاضر ظرفیت تولید این محصول در کشور به نزدیک 50 
میلیون تن رسیده و این در حالی است که با احتساب میزان تولید 
فولاد مبارکه با 100 درصد ظرفیت، میزان تولید فولاد کشور به 
میزان حدود 65 درصد از ظرفیت نصب شده است. تولید سالانه 
فولاد کشــور، 55 میلیون تن برنامه ریزی شده و پروژه های در 
دســت اجرا برای رســیدن به ظرفیت تولید 65 تا 6۸ میلیون 
تن فولاد در حال انجام است؛ از سوی دیگر مجوز تولید تا 145 
میلیون تن فولاد در کشور صادر شــده و ازاین رو چالش تأمین 

مواد اولیه برای تولید فولاد بسیار جدی و اجتناب ناپذیر است.
وی با تأکید بر این که در حال حاضر ذخایر قطعی ســنگ آهن 
کشــور به میزان 3.3 میلیارد تن برآورد شده و اگر برنامه تولید 
فولاد کشور محقق شود، این ذخیره کمتر از 20 سال پاسخگوی 
نیاز صنعت را خواهد بود،گفت: سرمایه گذاری فولاد مبارکه در 

اپُال برای این شرکت و گروه صنعتی کاوه پارس، تضمین کننده 
ســرمایه گذاری های انجام شده گذشته اســت؛ از سوی دیگر، 
بهره برداری تخصصی از شــرکت های گروه اپُال از دیگر اهداف 

قابل تحقق فولاد مبارکه است.
طیب نیا افزود: فــولاد مبارکه یک مجموعه تخصصی اســت 
و اگر شــرکت های تخصصی زیر مجموعه فــولاد مبارکه را با 
شــرکت های دیگر مقایســه می کنیم، می بینیم که سودآوری 
متفاوتی دارند؛ گاه برخی قضاوت های غیر کارشناســی مبتنی 
بر این اســت که ســود فولاد مبارکه حاصل رانت و یا اتفاقاتی 
از این دست اســت، اما وقتی که وارد عملیات می شویم و نگاه 
واقع بینانه، می بینیم کــه این اتفاق حاصــل مدیریت بهینه، 
افزایش بهره وری، هم افزایی های شکل گرفته در زنجیره تأمین 
فولاد مبارکه و دانش و تجربه مدیریتی چند دهه ای اســت که 
با بهره گیری از بنچمارک ها و بهترین های دنیا در این مجموعه 
و زیرمجموعه های  آن شکل گرفته است به طوری که سودآوری 
شرکت های زیر مجموعه آن نسبت به شرکت های مشابه، بعضاً 
تا 3 برابر بیشتر است. این نگاه در شــرکت معدنی کانی سازان 
 کیمیا نیــز می تواند اجرا شــود و ســودآوری آن را بــالا برده 

متفاوت نماید.

   سرمربی تیم فوتبال بانوان شرکت پالایش گاز ایلام 
گفت: در استان تنها پالایشگاه گاز در راستای مسئولیت 

های اجتماعی از این تیم حمایت می کند.
فاطمه حیاتی با اشاره به اینکه ایلام معدن بازیکنان 
خوب و توانمند فوتبال بانوان است، افزود: هم اکنون 
تعدادی از بازیکنان بومی این اســتان در باشگاه های 
ریشه دار کشور جذب شده اند و عضو تیم ملی فوتبال 

بانوان هستند.
وی با بیان اینکه سیاســت این باشگاه بومی گرایی و 
جوانگرایی بازیکنان است و مسئولان شرکت پالایش 
گاز ایلام نیز از این سیاست استقبال می کنند، افزود: 

در استان ایلام تنها پالایشــگاه گاز ایلام در راستای 
مسئولیت های اجتماعی از تیم فوتبال بانوان حمایت 

می کند.
سرمربی تیم فوتبال بانوان شرکت پالایش گاز ایلام 
با بیان اینکه تمامی بازیکنان تیم ما بومی استان ایلام 
هستند و پالایشگاه گاز یک تیم بازیکن ساز در لیگ 
برتر بانوان کشور محسوب می شود، اظهار داشت: تیم 
فوتبال بانوان تلفیقی از بازیکنان همه شهرستان  های 

استان را در اختیار دارد.
حیاتی تصریح کرد:تیم های اسم و رسم  دار لیگ برتر 
فوتبال بانوان کشور همچون سپاهان، ملوان و گل گهر از 
سرمایه های تیم های دیگر نیز استفاده می کنند و برخی 
از این تیم ها بیــش از 10 بازیکن ملی پوش در اختیار 
دارند، در حالی  که خودشان آکادمی دارند، با وجود همه 
این ها ما تیم را براساس استعدادها و سرمایه های استان 

ایلام بسته ایم.
وی با اشاره به اینکه امسال چند بازیکن خوب تیم ما 
جذب تیم های بزرگ لیگ برتر فوتبال بانوان کشــور 

شدند، بیان داشــت: برای جایگزین کردن بازیکنان 
جدید در تیم تلاش کردیم و تیم جنگنده و خوبی داریم. 
سرمربی تیم فوتبال بانوان شرکت پالایش گاز ایلام با 
بیان اینکه تیم فوتبال بانوان ایلام در حال حاضر نسبت 
به تیم های دیگر لیگ برتر فوتبال بانوان کم  و کسری 
ندارد و در سطح خوبی قرار دارد، افزود: در لیگ برتر تیم 
ما را به عنوان یک تیم استقامتی و جنگنده و با فیزیک 

بدنی مناسب و پر نفس می شناسند.
وی از مسئولان استانی در ادوار گذشته گلایه کرد و 
گفت: تاکنون مسئولان استان از استانداران مختلف و 
معاونان تا مدیران دستگاه های اجرایی و شهردار برای 
روحیه  دهی به بازیکنان به باشگاه نیامده اند، انتظار ما 
از مسئولان این است که برای حمایت معنوی و تشویق 

تیم باشند.
حیاتی در ادامه از رســانه ها و صداوســیمای استان 
خواســت این تیم را حمایت کننــد و زمینه حضور 
علاقه مندان به ورزشگاه و تشویق تیم را در بازی های 

آتی تنها تیم لیگ برتری استان را فراهم کنند.

معاون راهبری سازمان ملی بهره وری با بیان اینکه رشد اقتصادی 
همواره جزو کلیدی ترین محورهای برنامه هفتم توسعه است، 
اظهار داشت: هدف اصلی این ســازمان با رویکرد سیاست های 
کلی ایــن برنامه درجهت پیشــرفت اقتصادی تــوأم با عدالت 
و نرخ رشــد اقتصادی متوســط ۸ درصد اســت و بدون تردید 
ارتباطات مؤثر و هماهنگی با حوزه هــای تخصصی، در اقصی 
 نقاط کشور می تواند فرآیند را تسهیل کرده و رسیدن به اهداف 

را تسریع بخشد.
دکتر بهروز محمودی به همــراه تعدادی از مدیران ســازمان 
ملی بهره وری،مدیریت مهندسی ساختار شرکت ملی پالایش 
وپخش وکارشناســان بهره وری پالایش  و پخش و وازرت نفت 
از واحــد RHU هلدینگ پتروپالایش اصفهــان بازدید کردند، 
ضمن تقدیر از فعالیت های انجام شده در هلدینگ پتروپالایش 
اصفهان و همکاری مطلوب وزارت نفت با سازمان ملی بهره وری 
با تأکید بر فرهنگ سازی و نقش آن در ارتقای بهره وری اظهار 

داشت: پایین بودن رشد بهره  وری عوامل تولید، از چالش های 
اساســی اقتصاد ایران به شــمار می رود و کلید رشد درازمدت 
 اقتصاد کشور حرکت به ســمت مدل رشــد اقتصادی مبتنی

  بر بهره وری است.
وی بهره وری را اتخاذ شیوه های مدیریتی روشمند و هوشمند 
با ابزار و روش های فناورانه برشــمرد وگفت: بهره وری به معنی 
استفاده بهینه از منابع موجود در فرآیند تولید است و باید اقتصاد 
ما به این سمت حرکت کند تا شاخص¬های بهره وری در اقتصاد 

مثبت شود.
محمودی با اشــاره به اینکه راه طولانی در این مســیر پیش رو 
داریم گفت: هماهنگی فرابخشی بین دستگاهها، گزارش های 
بازدیدهای متخصصان امر، خیلی کمک رسان هستند. در این 
راستا همچنین باید چالش هایی همچون بهره گیری و استفاده 
بهینه از نیروی کار متخصص، خوراک مواد اولیه وسرمایه گذاری 
مرتفع گردد. به طورحتم ســازمان ملی بهره وری از پروژه های 

ملی ارزشمند در بخش های برنامه و مالی حمایت خواهد کرد.
معــاون راهبــری ســازمان ملــی بهــره وری تصریــح کرد: 
هماهنگــی بیشــترحوزه های برنامــه ریزی، بودجــه ریزی، 
فرهنگــی و اداری کمــک خواهــد کــرد کــه بــه اهــداف 
 برنامه هفتم توســعه حــول محور بهــره وری ایــن حوزه ها 

دست یابیم.
مدیرعامل شرکت پتروپالایش سهروردی سهروردی و مجری 
طرح RHU  )شرکت زیرمجموعه هلدینگ پتروپالایش اصفهان( 
نیز با عنوان اینکه پروژه RHU طرح مهمی اســت که از ســال 
1402در شرکت پتروپالایش سهروردی صفاهان مراحل اجرای 
آن آغاز شد، اعلام کرد: تصفیه ۸1 هزار بشکه  و گوگرد زدایی از 
ته مانده برج های واحدهای تقطیر  بر عهده واحد RHU  است 
و پیش بینی می شود بازگشت ســرمایه ظرف 4 سال است.این 
واحد، طبق برنامه طراحی شده در تیرماه 1405 راه اندازی اولیه 

و تا پایان سال بهره برداری کامل خواهد شد.

علــی محمدیســلیانی ابرازامیــدواری کــرد: بــا حمایــت 
هــای وزارت نفت و دیگــر ســازمانهای مؤثر مانند ســازمان 
ملــی بهــره وری و اجرایــی نمــودن ابرپروژهــای در 
 دســت اجــرا،  روزهای درخشــانی بــرای کشــور غزیزمان

 رقم زده شود

استان ها
News kasbokar@gmail.com

مدیرعامل فولاد مبارکه در آیین مبادله قرارداد فروش سهام شرکت صنایع معدنی کانی سازان کیمیا: بزرگ ترین معامله تاریخ فولاد مبارکه انجام شد

سرمربی تیم فوتبال بانوان شرکت پالایش گاز ایلام:  پالایشگاه گاز ایلام تنها حامی فوتبال بانوان است

معاون راهبری سازمان ملی بهره وری در هلدینگ پتروپالایش اصفهان عنوان کرد: ارتباطات مؤثر و هماهنگی با حوزه های تخصصی بهره وری را افزایش خواهد داد

خبر

استان ها
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 کسب و کار

تبليغات 
خلاق

روزنامــه »كســب و كار« جهت طرح مســائل و مشــكلات خوانندگان 
محترم،ستوني را با عنوان نامه به ســردبير راه اندازي كرده است. از اين رو 
شــما خواننده محترم مي توانيد از طريق ارسال نامه به پست الكترونيكي     
newskasbokar@gmail.com صداي خود را به گوش مســئولان 

برسانيد. 

نامه به سردبير

 كمك به رقبا 
يكی از كشــاورزان منطقه ای، هميشه در مســابقه ها، جايزه بهترين غله 
را به دســت می آورد و به  عنوان كشاورز نمونه شناخته شــده بود. رقبا و 
همكارانش، علاقه مند شدند راز موفقيتش را بدانند. به همين دليل، او را زير 
نظر گرفتند و مراقب كارهايش بودند. پس از مدتی جست وجو، سرانجام با 

نكته  عجيب و جالبی روبه رو شدند...
اين كشاورز پس از هر نوبت كِشــت، بهترين بذرهايش را به همسايگانش 
می داد و آنان را از اين نظر تامين می كرد. بنابراين، همسايگان او می بايست 

برنده  مسابقه ها می شدند نه خود او!
كنجكاوی شان بيشتر شد و كوشش علاقه مندان به كشف اين موضوع كه 
با تعجب و تحير نيز آميخته شــده بود، به جايی نرسيد. سرانجام، تصميم 

گرفتند ماجرا را از خود او بپرسند و پرده از اين راز عجيب بردارند.
كشاورز هوشيار و دانا، در پاسخ به پرسش همكارانش گفت: چون جريان باد، 
ذرات باروركننده غلات را از يک مزرعه به مزرعه  ديگر می برد، من بهترين 
بذرهايم را به همســايگان می دادم تا باد، ذرات باروركننــده نامرغوب را از 

مزرعه های آنان به زمين من نياورد و كيفيت محصول های مرا خراب نكند!

تناسب رنگ در محيط كار
با اســتفاده از ايده هاي زير مي توانيد با استفاده از رنگ ها در دفتركار خود 
تغييرات جزئي با تاثيرگذاري بســيار ايجاد كنيد.   براي دفتر كار عموما 
استفاده از رنگ هاي روشــن و الهام بخش پيشنهاد مي شــود. براي اين 
منظور مي توانيد از تركيب رنگ هاي خنثي نظير ســفيد و كرم با تركيبي 
از تناليته هاي پرتقالي و ليمويي استفاده كنيد. همچنين رنگ هاي مورد 
علاقه شخصی تان را نيز هرگز فراموش نكنيد.  انتخاب مبلمان مناسب يک 
ضرورت است. از آنجايي كه بيشتر اوقات كاري پشت ميز مي گذرد بنابراين 
خريد يک ميز و صندلي ارگونوميک اولين اصل هر اتاق كاري اســت. اگر 
كار شما با كامپيوتر است بنابراين تهيه كيبورد، موس و مانيتور ارگونوميک 
نيز از اهميت ويژه اي برخوردار مي شــود. اين امر به كاهش تنش عضلانی 
و ايجاد ايمني براي بافت هاي مختلف بدن كمک مي كند. فراموش نكنيد 
كه رنگ اين وسايل را بايد در تناســب با ديگر وسايل اتاق كارتان انتخاب 
كنيد. با ايجاد تناســب هاي رنگي، محيطي آرام بخش و مناسب براي كار 

خود فراهم مي كنيد.

فرآيند انتخاب استراتژي
1- در انجام كارها روي شــيوه اي خاص 
تاكيد نكنيد. شــايد كسي بتواند از مسير 

كوتاه تر و بهتري شما را به مقصد برساند.
2- توجه داشته باشــيد دانش و تجربه، 
هيچ كدام به تنهايي راهگشا نيستند، مثل 
اكسيژن و هيدروژن كه از تركيب معيني 
از آنهــا هواي تنفس ما تامين مي شــود،  

مي توان با آميختن دانش و تجربه،  راهكاري حياتي و استثنايي خلق كرد.
3- از هر فرصتي براي استخدام و به كارگيري افراد برجسته استفاده كنيد.

4- به خاطر داشته باشــيد رعايت اســتانداردهاي محيط كار در كارايي 
كارمندان موثر است.

5- با فرق گذاشتن بيهوده بين افراد گروه، انگيزه كاري آنها را از بين نبريد.
6- از مشورت و نظرخواهي با نيروي جوان ابايي نداشته باشيد.

7- با رفتارهاي ضدونقيض،  اعتماد زيردستان را از خود سلب نكنيد.
8- در به وجود آوردن فضاي رقابتي سالم، كوشا باشيد.

9- براي ارتقاي سطح دانش كارمندان و افزايش بهره وري آنان،  كلاس هاي 
آموزشي ترتيب دهيد و از لوازم كمک آموزشي بهره بگيريد.

10- دقت كنيد كه توبيخ كارمند خطاكار، متناسب با اشتباهاتش تعيين شود.

قبل از آن كه زير بار چيزی برويد،  خوب تحقيق كنيد
دانشــجويی كه ســال آخر دانشــگاه را 
مي گذراند، به خاطر پــروژه ای كه انجام 

داده بود جايزه اول را گرفت.
او در پــروژه خود از 50نفر خواســته بود 
تا دادخواســتی مبنی بر كنترل ســخت 
يا حذف ماده شــيميايی دی هيدروژن 
مونوكسيد توســط دولت را امضا كنند و 

برای اين خواسته خود دلايل زير را عنوان كرده بود:
زيان های اين ماده : دی هيدروژن مونوكسيد

1- مقدار زياد آن باعث عرق كردن زياد و استفراغ مي شود.
2- يک عنصر اصلی باران اسيدی است.

3- وقتی به حالت گاز در مي آيد، بسيار سوزاننده است.
4- استنشاق)رســيدن آن به مغز( تصادفی آن در 25 درصد موارد باعث 

مرگ فرد مي شود.
5- باعث فرسايش اجسام مي شود.

6- حتی روی ترمز اتومبيل ها اثر منفی مي گذارد.
7- حتی در تومورهای سرطانی نيز يافت شده است.

از 50 نفر فوق 43 نفر دادخواست را امضا كردند.
6 نفر به طور كلی علاقه ای نشــان ندادند و اما فقط يک نفر می دانست كه 

ماده شيميايی دی هيدروژن مونوكسيد در واقع همان آب است.
عنوان پروژه دانشجوی فوق الذكر: ما چقدر زود باور هستيم!

قبل از امضا و يا قبول هر موضوعی، تحقيق و بررسی لازم است.

داستانک

پيشنهاد

نكته مديريتي

شرط عقل

همانطور كه پس از پايان تحصيلات دانشگاهی، دانشنامه نشان دهنده نوع 
دانش و مهارت فرد فارغ التحصيل است؛ رزومه نيز مدركی تكميلی برای 
توصيف دوران تحصيل و سوابق كاری اوست. در حقيقت رزومه سند هويت 
شغلی فرد است كه مي تواند سرنوشت او را در دست يافتن به شغل مناسب 
در سطح ملی و بين المللی تغيير دهد.  در يک جمله، رزومه، شناسنامه 
كاری و تحصيلی، جهت ارزيابی دانش، مهارت و سوابق كاری هر جويای كار 
است. رزومه خلاصه ای دو تا سه صفحه  ای از مهارت ها، دستاوردها، تجارب 
كاری و تحصيلات شماست كه با هـــدف جلب نظر موافق كارفرمای 
آينده تان تهيه مي شود. نكته مهم اينكه، رزومه در طول زندگی شما دچار 
تغيير و تحولات زيادی مي شـود؛ بنابراين بايد مرتبا به روز شده و اطلاعات 
جديد به آن اضافه شود. اگر مي خواهيد برای چند شغل و در زمينه های 
مختلف تـقـاضـای كـار دهـيـد، بـهتر است رزومه های مختلف تهيه 
كنيد كه در هر كدام به مـهارت های خاص شما در رابطه با شغل مورد نظر 
اشاره شده باشد.  برای تهيه رزومه بايد خود را به جای استخدام كننده و 
كارفرمايی بگذاريد كه رزومه شما را بررسی خواهد كرد؛ بديهی است كه او 
قصد دارد از ميان چندين رزومه، مناسب ترين را انتخاب كند. توجه داشته 
باشيد، رزومه هر چه خلاصه تر باشد بهتر است؛ همچنين به هيچ وجه نبايد 
اطلاعات در رزومه تكرار شود. پس برای  نوشتن رزومه سه پاراگراف اصلی 
در نظر بگيريد، برای پاراگراف اول، مقدمه ای كوتاه در مورد خود و اهداف 
كاری تان را در نظر بگيريد، همچنين در مورد نحوه آشنايی با شركتی كه 
قصد داريد رزومه را به آن ارائه دهيد، اندكی شرح دهيد. در پاراگراف دوم، 
ميزان تحصيلات، مهارت ها و توانايی های تان را شرح دهيد و سرانجام در 
پاراگراف ســوم اطلاعاتی را ارائه دهيد تا امكان دسترسی به شما فراهم 
شود؛ به عنوان مثال اسم، آدرس، شماره تلفن و آدرس پست الكترونيک 
خود را به طور دقيق ثبت كنيد. در ادامه به شرح عناوين اين سه پاراگراف 

محتويــات  و 
ايــن عناويــن 

مي پردازيم.

 اجزاي تشکیل دهنده رزومه
  اهداف کاری

 اهداف كاری، پيش درآمدی مناسب برای يک رزومه خوب و اصولی است. 
در اين بخش اهداف كاری كوتاه مــدت و بلند مدت خود را برای كارفرما 
شــرح دهيد. همچنين توضيح دهيد كه تاكنون در چه حد پيشــرفت 
كاری داشته ايد. در حقيقت از اين قسمت برای تشريح توانايی های خود 

استفاده كنيد. 

تجارب کاری 
در اين قسمت از پيشينه كاری خود، موقعيت های آموزشی و تجارب كسب 
شده در گذشته صحبت مي كنيد. در واقع با توصيف مهارت های تان در اين 
بخش، به كارفرما نشان مي دهيد شايسته چه پستی هستيد. توجه داشته 
باشيد، تجربه های كاری را با سير زمانی معكوس ثبت كنيد و در مورد هر 
سابقه شغلی؛ عنوان پست، عنوان سازمان، محل كار و تاريخ استخدام را 

ذكر كنيد.

میزان تحصیلات 
اگر سابقه كاری زيادی نداريد اهميت اين بخش دو چندان مي شود. در اين 
قسمت نيز از سير زمانی معكوس برای ثبت درجه تحصيلی، نام دانشگاه 
يا موسسه، تخصص/ فوق تخصص، سمينار، كارگاه يا دوره های آموزشی 

ويژه و سرانجام ذكر معدل استفاده كنيد.

 اطلاعات اضافی 
در اين بخش به نكاتی مانند علايــق، اطلاعات كامپيوتری، فعاليت ها و 
تخصص های زبانی اشاره كنيد، در واقع اين قسمت برای شرح آن دسته از 

توانايی هايي كه در دو بخش قبلی ذكر نشده بود، در نظر گرفته شده است. 
پس اگر به ورزش يا هنر خاصی علاقه داريد، اگر مهارت های كامپيوتری 
ويژه ای داريد، اگر در حوزه ای به جز تخصص خود مهارت داريد يا اگر به 
زبان های ديگری تسلط داريد، حتما از اين بخش برای درخشش بيشتر 

استفاده كنيد.

 اشتباهات رایج در رزومه نویسی  
معمولا در روند نوشتن رزومه اشــتباهات شايعی مرتبا تكرار مي شود؛ 
بنابراين آگاهی از اين اشــتباهات به شــما كمک مي كنــد تا رزومه 
جامع تری تهيه كنيد. از اين اشــتباهات مي توان تهيــه نكردن نامه 
پوششی را نام برد، نامه پوششی، نامه ای كوتاه و مودبانه است كه خطاب 
به خواننده رزومه نوشته شــده و روی رزومه قرار مي گيرد، شما با اين 
نامه مي توانيد روی فرد اســتخدام كننده تاثير بگذاريد. اشتباه ديگر 
استفاده از اشــكال و فونت های غير معمول برای نوشتن رزومه است، 
لطفا هنگام رزومه نويسی ســادگی را يک اصل بدانيد. همچنين به ياد 
داشته باشيد در رزومه به بيان دلايل ترک شــغل قبلی تان نپردازيد، 
اين مطلب اثری منفی بر خواننده مي گذارد. نكته بســيار مهم اينكه 

از نظر وجود غلط املايی رزومه را چندين بار بخوانيد و 
كنيــد. در پايان به ياد يا تايپی آن را به دقت بررسی 
است شما را بر حسب داشته باشيد كارفرما مايل 
اســتخدام كند، پس توانايی ها  و مهارت های تان 

مورد علايق شخصی از توضيــح و تفصيل در 
روياپــردازی  بپرهيزيد.و 

چگونه خود را به کارفرما معرفي  کنیم؟

افزايش سلامتي با صرفه جويي قلك

وقتی از مفاد ابلاغيه بی اطلاعيم
در بسياري از موارد يک برگه كه می تواند حكم 
يا وقت رسيدگي و يا احضار براي حضور در يكي 
از مراجع قضايي باشــد، به صورت قانوني ابلاغ 
مي شــود. منظور از ابلاغ قانوني، همان ابلاغی 
اســت كه به افراد مرتبط با شخص مخاطب يا 
الحاق در محل سكونت اوست. تمام مواردی كه 
استثنايي در اصل ابلاغ واقعي به شخص مخاطب 
است، در قانون محصور و مشخص شده است، اما 
در عين حال ممكن است به دليلي مفاد ابلاغ به 
اطلاع شخص مخاطب نرســد. در اين موارد، با 
توجه به قانون آيين دادرسي دادگاه هاي عمومي 
و انقلاب در امور مدني يا همان قانون موسوم به 
آيين دادرسي مدني در اين موارد مي توان با ادعاي 
آگاه نشدن از مفاد ابلاغ، اقدامي را كه مهلت آن 
سپري شده اســت، صورت داد. به عنوان مثال، 
تجديدنظرخواهي يا واخواهي خارج از مهلت در 
صورتي كه راي به صورت قانوني ابلاغ شده باشد، 
با ادعاي عدم اطلاع و همين طور عدم اثبات خلاف 

آن، امكان پذير است.

كارفرماها حواس شان باشد
در مواردي كه كارفرماي ايرانی از كارگران مهاجر 
يا پناهنده اســتفاده مي كند، حتما بايد مدارک 
مهاجرت يا پناهندگي مربوط به كارگر را احراز 
كند. اين مدارک بايد شامل پروانه كار شخص و 
در برخي مواقع با محل كار مشخص باشد. طبق 
قانون، كارفرما موظف است ظرف 15 روز قطع 
همكاري با كارگر تبعه بيگانه، او را به وزارت كار و 
امور اجتماعي اعلام كند. در صورتی كه هريک از 
اين موارد رعايت نشود، قانون كار مجازات نسبتا 
شديدي براي كارفرمايان پيش بيني كرده است. 
مجازات به كارگيري اتبــاع بيگانه فاقد پروانه يا 
اتباعي كه مدت پروانه كارشان منتفي شده و يا 
به كارگيري كارگران در غير از همان كاری كه در 
پروانه كارشان مشخص شده و در نهايت، اعلام 
نكردن قطع همكاري ظرف 15 روز به وزارت كار و 
امور اجتماعي، براي كارفرمايان متخلف از 91 روز 
تا 180 روز حبس درپی دارد. تمام اين ضمانت 
اجراها هشداري به كارفرمايان براي دقت بيشتر 

در استخدام كارگرهاست.

حقوق کسب و کار اورژانس کسب وکار

كيفيت مي توانــد رضايت روانشــناختي يا حتي 
زيباشــناختي ايجاد كند يعني اين احســاس كه 
محصول مطابق با انتظارات بوده و در نتيجه مشتري 
فريب نخورده اســت. كاملا واضح است كه مفهوم 
كيفيت، طيف بســيار وســيعي را دربرمي گيرد. 
شــايد زماني لبخند زدن همراه با چرب زباني در 
كنار ارائه خدمات براي جلب بيشتر مشتري كافي 
به نظر مي رســيد اما امروزه برخي شــركت هاي 
خدماتي با تضميــن خدمات، خــود را در بازار از 
ديگران و به ويژه رقبايشان متمايز كرده اند. شايد 
يک ضمانت نامه كالا به مشــتري وعده تعمير يا 
تعويض قطعــه معيوب را بدهد اما كســب وكار با 
تضمين خدمات، به مشتري اين قول را مي دهد كه 

در صورت نارضايتي پولش را پس داده يا خدمات 
رايگان بــه او ارائه می كنــد. از مزيت هاي پنهان 
تضمين خدمات، بازخوردي اســت كه مشــتري 
مي دهد. حالا مشــتري انگيزه ارتباط با شركت را 
براي رفع مشــكلات، جايگزين بدگويي از شركت 
نزد ديگران خواهــد كرد و ايــن، ارزش ارتباط با 
مشــتري و تبديل آن به يک مشــتري دائمي را 
نمايان خواهد ســاخت. تضمين خدمات علاوه بر 
تبليغ حساسيت، تعهد شركت به كيفيت از طريق 
تعريف استانداردهاي عملكرد و ابلاغ آن، كاركنان 
را متمركز مي كند و مهم تــر از همه موجب وفادار 
ماندن مشتري مي شود. كيفيت خدمات موضوع 
پيچيده ای اســت زيرا تعريف آن ابعادی را شامل 

مي شود: قابل اعتماد بودن، اطمينان دادن، همدلي 
داشتن و در نهايت حفظ ظاهر كردن. از اين ابعاد 
براي معرفي مفهوم شكاف كيفيت خدمات استفاده 
مي شود. اين شكاف براساس تفاوت بين انتظارات 
مشتري از يک خدمت و برداشــت ها و ادراكات از 

آنچه دريافت مي كند، مبتني است. 
هر تماس مشتري به عنوان ايجاد اعتماد و فرصتي 
براي راضي كردن يا ناراضي كردن به شمار مي رود. 
اگر خدمات ارائه شده از حد انتظارات مشتري فراتر 
باشــد، آن خدمات فرح بخــش و فوق العاده تلقي 
مي شوند. وقتي انتظارات مشــتري از خدمات با 
برداشت هاي او منطبق شود، كيفيت خدمات ارائه 

شده رضايت بخش خواهد بود. 

تضمين خدمات، رمز حضور پايدار در بازار

حتما شــما هــم می دانيد صرفه جويــی با كاهش 
هزينه ها و بهبود شرايط اقتصادی خانواده در ارتباط 
اســت. بنابراين شما هم ســعی كنيد هميشه آب، 
برق، گاز و... را به ميزانی كه نياز داريد مصرف كنيد. 
همچنيــن صرفه جويي در مصرف انــرژي، در دراز 

مدت نقش تعيين كننده اي در ســلامتي شما دارد. 
زيرا استفاده مداوم از دستگاه ها و وسايل سرمايشي 
و حتي گرمايشــي و به طور كلــي الكتريكي مانند 
تهويه ها، كولرهــا و لامپ هاي متنوع، قدرت ايمني 
بدن را كاهش مي دهد و توان مبارزه با آلودگي هاي 

محيطي را از بدن سلب مي كند. هرچه بيشتر از از نور 
طبيعي و هواي آزاد استفاده كنيد، سلامتي بدن خود 
را تضمين كرده ايد. چراغ ها را به تعداد لازم و در زمان 
مورد نياز روشن كنيد. شيرهای آبی را كه بی دليل 
باز هستند، ببنديد يا اگر چكه می كنند تعمير كنيد. 

در هنگام صبح  برای روشن كردن محيط خانه از نور 
طبيعی و كنار زدن پرده هــای خانه كمک بگيريد. 
براي تهويه هواي خانه، پنجره ها را باز بگذاريد چون 
هيچ هوايي بهتر از هواي تميز صبحگاهي نمي تواند 

حال و هواي خانه شما را عوض كند.


